
 
 
 

Møteprotokoll 
 
 
Utvalg Kommunestyret  
Møtested Halen Gård 
Dato 14.12.2023 
Tidspunkt kl 08:30 - 17:00 

 
 
 
Fremmøtte Parti 
Ali Mohammed Ap 
Bjørn Gunnar Andersen Ap 
Hege Braathen Ap 
Janett Rogn Falkevik  Ap 
Kai Usterud Braathen Ap 
Magnus Ellefsen Moen Ap 
Tom Rune Olsen Ap 
Arnstein Haave FrP 
Bård Hoksrud FrP 
Halvor Sannes FrP 
Ine Elisabeth Hoksrud FrP 
Jon Pieter Flølo FrP 
Monica Arntzen FrP – Permisjon fra kl. 15.15 og ut møtet 
Petter Jørgensen FrP 
Rolf Gunnar Thommessen FrP 
Simona Alicja Kobiela FrP 
Tommy Samuelsen FrP 
Erling Dahl H 
Geir Gjømle  H 
Hans Per Heistad H 
Lars Inge Rønholt H 
Atle Johnsen Gyllensten KrF 
Magnar Kleiven KrF 
Ana Isabel Taylor Lopez R 
Ole Roger Dyrkorn R 
Charlotte Dahl Sp 
Karsten Tønnevold Fiane Sp 
Torstein Dahl  Sp – Permisjon fra 12.00 og ut møtet 
Line Markussen V 

 
Forfall Parti Varamedlem Parti 
Hallgeir Kjeldal Ap Eirik Ellingsen Ap 
Anne-Lise Thommesen 
Flølo 

FrP Trond Hafredal FrP 
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Cecilie Sørensen  FrP Ingunn Lundin 
Jensen 

FrP 

Gro Grenager  SV Marith Kristin 
Gullbekk 
Markussen 
 

SV 

Fra kl.12.00 
Torstein Dahl                              SP                              Liv-Wenche Norborg Fiane   SP 
               
 
Andre som møtte 
Kommunedirektør  Steinar Hansen 
Protokollfører   Jorunn Tisjø 
Kommunalsjefer 
 
Møteleder 
Ordfører Jon Pieter Flølo  
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Saksliste 
Saksnr Sakstittel  
GI-04/23 Godkjenning av innkalling og saksliste 

 

GMP-03/23 Godkjenning av møteprotokoll 
 

RS-10/23 Møteplan 2024 for KS Telemark 
 

RS-11/23 Protokoll fra representantskapsmøte 8. september - RiG 
 

RS-12/23 Referat fra styremøte i GKI 20.09.23 
 

RS-13/23 Referat fra styremøte i GKI 21.11.23 
 

RS-14/23 Protokoll representantskapsmøte Sør-Øst 110 IKS 23. 
november 2023 

      

RS-15/23 Referat og presentasjoner fra eiermøte i Greve Biogass 
AS 27.11.2023 

 

RS-16/23 Protokoll fra representantskapsmøte i Grenland brann 
og redning IKS 29.11.23 

 

RS-17/23 Til Bamble kommune v/ kommunestyret: Møte- og 
arbeidsplan 2024 - Bamble kontrollutvalg 

 

OS-01/23 Orientering om økonomiske konsekvenser ved ny 
folkevalgtstruktur 

 

PS-56/23 Bamble kirke - behov for tilleggsbevilgning 
 

PS-57/23 Finansiering av grunnundersøkelser ved Bamble kirke 
 

PS-58/23 Økonomiplan 2024-2027 - budsjett 2024 
 

PS-59/23 Avtale om overdragelse av Stokkevannet barnehage SA 
 

PS-60/23 Endringer i selskapsavtalen - Vestfold og Telemark 
Revisjon IKS 

 

PS-61/23 Fastsettelse av byggegrense mot sjø mellom Skjerkøya 
og Frier Vest 

 

PS-62/23 Kommunalteknikk - Gjennomgang av ressursbruk og 
organisering 

 

PS-63/23 Lokal gebyrforskrift Areal og miljø - endelig godkjenning 
 

PS-64/23 Ny selskapsavtale 2024 for Vestfold, Telemark og Agder 
kontrollutvalgssekretariat IKS (VETAKS) 

 

PS-65/23 Salg av skoletomta i Krabberødstrand 
 

PS-66/23 Sluttrapport Bamble ungdomsskole - tilleggsrapport 
 

PS-67/23 Vurdering av tilskuddsordningen for 
energieffektiviserende tiltak 

 

PS-68/23 IUA Telemark, Skogbrannberedskapen i Telemark - 
endring av organisasjonsform 

 

PS-69/23 IKA Kongsberg: Ny selskapsavtale til politisk behandling 
 

PS-70/23 Delegering av myndighet til Grenland brann og redning 
IKS etter brann- og eksplosjonslovgivningen 

 

PS-71/23 Endring av Selskapsavtale for Gea Norvegica Geopark 
 

PS-72/23 Høringssvar til Strømprisutvalgets rapport 
"Balansekunst" 

 

PS-73/23 Søknad om fritak fra politiske verv - Anja Ehmke 
Jeremiassen 

 

PS-74/23 Valg av medlemmer til Styret for Frisk Bris Bamble KF 
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PS-75/23 Bamble kommune - Søknad om håndhevingsmyndighet 
parkering 

 

PS-76/23 Justering av formål for gbnr. 27/101 innenfor gjeldende 
plan id 364 - kommuneplanens arealdel 

 

PS-77/23 Opphevelse av forskrift 12.11.202 nr 2381 om 
folkevalgtes rett til godtgjøring 

 

PS-78/23 Søknad om fritak eiendomsskatt jmf 
eiendomsskattelova §7a 

 

PS-79/23 Prioritering av spillemidler 2024 og rullering av 
handlingsplan for idrettsanlegg 2024-2026 

 

IP-02/23 Interpellasjon til Ordfører  
 

EV-02/23 Eventuelt 
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04/23 Godkjenning av innkalling og saksliste 
 
Kommunestyret  14.12.2023 
 
Behandling 
 
Innstilling enstemmig vedtatt.  
 
KST - 04/23 vedtak 
Innkalling og saksliste godkjent.  
 
Innstilling 

Innkalling og saksliste godkjennes.  
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03/23 Godkjenning av møteprotokoll 
 
Kommunestyret  14.12.2023 
 
Behandling 
 
Innstilling enstemmig vedtatt.  
 
KST - 03/23 vedtak 
Protokollen godkjent.  
 
Innstilling 

Protokollen godkjennes.  
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10/23 Møteplan 2024 for KS Telemark 
 
Kommunestyret  14.12.2023 
 
Behandling 
 
 
KST - 10/23 vedtak 
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11/23 Protokoll fra representantskapsmøte 8. september - RiG 
 
Kommunestyret  14.12.2023 
 
Behandling 
 
 
KST - 11/23 vedtak 
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12/23 Referat fra styremøte i GKI 20.09.23 
 
Kommunestyret  14.12.2023 
 
Behandling 
 
 
KST - 12/23 vedtak 
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13/23 Referat fra styremøte i GKI 21.11.23 
 
Kommunestyret  14.12.2023 
 
Behandling 
 
 
KST - 13/23 vedtak 
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14/23 Protokoll representantskapsmøte Sør-Øst 110 IKS 23. 
november 2023 
 
Kommunestyret  14.12.2023 
 
Behandling 
 
 
KST - 14/23 vedtak 
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15/23 Referat og presentasjoner fra eiermøte i Greve Biogass AS 
27.11.2023 
 
Kommunestyret  14.12.2023 
 
Behandling 
 
 
KST - 15/23 vedtak 
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16/23 Protokoll fra representantskapsmøte i Grenland brann og 
redning IKS 29.11.23 
 
Kommunestyret  14.12.2023 
 
Behandling 
 
 
KST - 16/23 vedtak 
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17/23 Til Bamble kommune v/ kommunestyret: Møte- og 
arbeidsplan 2024 - Bamble kontrollutvalg 
 
Kommunestyret  14.12.2023 
 
Behandling 
 
 
KST - 17/23 vedtak 
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01/23 Orientering om økonomiske konsekvenser ved ny 
folkevalgtstruktur 
 
Kommunestyret  14.12.2023 
 
Behandling 
 
VOTERING 
Kommunedirektørens innstilling enstemmig vedtatt 
 
KST - 01/23 vedtak 
Tas til orientering 
 
Kommunedirektørens innstilling 

Tas til orientering 
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56/23 Bamble kirke - behov for tilleggsbevilgning 
 
Kommunestyret  14.12.2023 
 
Behandling 
 
VOTERING 
Formannskapets innstilling enstemmig vedtatt 
 
KST - 56/23 vedtak 

1. Det bevilges inntil 7,0 millioner kroner ekstra for å ferdigstille utbedringen av Bamble 
kirke på de vilkår som fremgår av saken. 

2. Bevilgningen finansieres ved opptak av lån. 
3. Kapitalkostnader for lånet på 43,3 millioner kroner, innarbeides i kommunens 

driftsbudsjett og økonomiplan for 2024-2027 
4. Eventuelt mindreforbruk tilbakeføres Bamble kommune 

 
Kommunedirektørens innstilling 

  

1. Det bevilges inntil 7,0 millioner kroner ekstra for å ferdigstille utbedringen av Bamble 
kirke på de vilkår som fremgår av saken. 

2. Bevilgningen finansieres ved opptak av lån. 

3. Kapitalkostnader for lånet på 43,3 millioner kroner, innarbeides i kommunens 
driftsbudsjett og økonomiplan for 2024-2027 

4. Eventuelt mindreforbruk tilbakeføres Bamble kommune 

 
Vedtak som innstilling fra Formannskapet, 23.11.2023 - 05/23 

1. Det bevilges inntil 7,0 millioner kroner ekstra for å ferdigstille utbedringen av Bamble 
kirke på de vilkår som fremgår av saken. 

2. Bevilgningen finansieres ved opptak av lån. 
3. Kapitalkostnader for lånet på 43,3 millioner kroner, innarbeides i kommunens 

driftsbudsjett og økonomiplan for 2024-2027 
4. Eventuelt mindreforbruk tilbakeføres Bamble kommune 
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57/23 Finansiering av grunnundersøkelser ved Bamble kirke 
 
Kommunestyret  14.12.2023 
 
Behandling 
 
VOTERING 
Formannskapets innstilling enstemmig vedtatt 
 
KST - 57/23 vedtak 

1. Kommunestyret bevilger 200 000 kroner til grunnundersøkelser ved Bamble kirke.  
2. Midlene tas fra kommunens disposisjonsfond. 

  
 
 
Kommunedirektørens innstilling 

1. Kommunestyret bevilger 200 000 kroner til grunnundersøkelser ved Bamble kirke.  

2. Midlene tas fra kommunens disposisjonsfond. 

  

 
Vedtak som innstilling fra Formannskapet, 23.11.2023 - 07/23 

1. Kommunestyret bevilger 200 000 kroner til grunnundersøkelser ved Bamble kirke.  
2. Midlene tas fra kommunens disposisjonsfond. 
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58/23 Økonomiplan 2024-2027 - budsjett 2024 
 
Kommunestyret  14.12.2023 
 
Behandling 
 
Forslag fremmet i debatten er vedlagt protokollen 
Forslag Ole Roger Dyrkorn - Rødt (Vedlegg - KST - budsjettforslag Rødt) 
Forslag fra Line Markussen - Venstre (Vedlegg - KST - budsjettforslag Venstre) 
Forslag fra Tom Rune Olsen - Arbeiderpartiet (Vedlegg - KST - budsjettforslag 
Arbeiderpartiet) 
Forslag fra Karsten T Fiane - Senterpartiet (Vedlegg - KST - budsjettforslag Senterpartiet) 
Forslag fra Petter Jørgensen - Fremskrittspartiet, Kristelig folkeparti, Høyre (Vedlegg - KST - 
budsjettforslag Posisjonen) 
  
Karsten T Fiane (Sp) : 
Senterpartiet trekker sitt fremsatte budsjettforslag. 
  
  
Torstein Dahl (SP) fikk permisjon fra møtet. 
Resten av saken behandlet med 32 representanter tilstede 
  
  
Følgende verbalforslag ble fremmet: 

Forslag Forslagstiller 
Plassering av finanskapital – etiske retningslinjer 
  
Kommunedirektøren legger fram en sak om etiske 
retningslinjer for plassering av kommunens finanskapital 
  

Rødt, Sosialistisk 
venstreparti, Senterpartiet, 
Kristelig folkeparti, 
Fremskrittspartiet, Venstre 
og Høyre 

Kommunal strømavtale 
  
Administrasjonen bes om å utrede mulighet for en frivillig 
kommunal ordning der innbyggerne går inn på en felles 
strømavtale med kommunen og dermed kan oppnå en 
«storkunde-fordel». 
  

Rødt, Sosialistisk 
venstreparti, Senterpartiet, 
Kristelig folkeparti, 
Fremskrittspartiet, Venstre 
og Høyre 

Mer lek i skolen  
  
I evalueringen av seksårsreformen, gjennomført av OsloMet 
i 2022, dokumenteres en bekymringsfull utvikling med 
stadig mindre lek i norske skoler. Dette er relevant også i 
vår kommune. Vi støtter oss til rapporten, og oppfordrer til 
mer lek som pedagogisk virkemiddel i skolehverdagen, og 
også at fri-lek kan bli en mer naturlig del av 
skolehverdagen. Moseby Oppvekstsenter i Kristiansand kan 
vise til gode erfaringer med lek i skolen, og her kan det 

Rødt, Sosialistisk 
venstreparti, Senterpartiet, 
Kristelig folkeparti, 
Fremskrittspartiet, Venstre 
og Høyre 
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være inspirasjon å hente. Vi oppfordrer til at tiltakene 
spesielt retter seg inn mot våre førsteklassinger. 
  
Digitalisering 3.0 
  
Det er på tide at kommunen gjør all åpen informasjon lett 
tilgjengelig i digitale formater som kan benyttes både 
internt i administrasjonen, av politikere og av innbyggerne. 
Ofte har man behov for å kunne se en utvikling over tid og 
slik informasjon er i dag svært krevende å oppdrive. Det 
kreves gjennomgang av rapporter som kan være publisert 
og tilgjengelige, men likevel vanskelig å finne, eller man må 
kjenne "rette vedkommende". Ved å samle relevante data i 
tabeller som kan leses både av mennesker og maskiner, får 
vi en demokratisering gjennom lik tilgang til informasjon. 
  

Rødt, Sosialistisk 
venstreparti, Senterpartiet, 
Kristelig folkeparti, 
Fremskrittspartiet, Venstre 
og Høyre 

Redd fisken i Skagerak!  
  
Vi vil at Bamble kommune skal være en foregangskommune 
i kampen for å redde fisken i Skagerak. Dette skal gjøres 
gjennom en kunnskapsbasert tilnærming der man aktivt går 
inn for å forstå og kartlegge mekanismene som påvirker 
fiskens levevilkår. 
  

Rødt, Sosialistisk 
venstreparti, Senterpartiet, 
Kristelig folkeparti, 
Fremskrittspartiet, Venstre 
og Høyre 

Kartlegging av restaurerbar natur 
  
Vi vil utrede muligheten for å kartlegge restaurerbar natur i 
kommunen slik at utbygging som innebærer nedbygging av 
naturområder kan kompenseres ved tilbakeføring av natur i 
andre områder. Utredning gjøres i sammenheng med 
revisjon av kommuneplanens arealdel. 
  

Rødt, Sosialistisk 
venstreparti, Senterpartiet, 
Kristelig folkeparti, 
Fremskrittspartiet, Venstre 
og Høyre 

Lærlinger 
  
Det forutsettes at man ved ansettelse av lærlinger 
hensyntar kommunens behov for kompetanse. 
  

Rødt, Sosialistisk 
venstreparti, Senterpartiet, 
Kristelig folkeparti, 
Fremskrittspartiet, Venstre 
og Høyre 

Salg av festetomter 
  
Kommunedirektøren bes intensivere salg av kommunale 
festetomter og vurdere prisfastsetting som gir gode 
incentiver for kjøp. 
  

Rødt, Sosialistisk 
venstreparti, Senterpartiet, 
Kristelig folkeparti, 
Fremskrittspartiet, Venstre 
og Høyre 

Venneklubben 
  
Det har tidligere vært driftet en “Venneklubb” for de eldste 
barne på barneskolene gjennom prosjektmidler. Dette er en 
sosialiseringarena for barna og bidrar til at de blir vant til å 

Rødt, Sosialistisk 
venstreparti, Senterpartiet, 
Kristelig folkeparti, 
Fremskrittspartiet, Venstre 
og Høyre 
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bruke klubb-tilbudet i kommunen, som igjen er positivt 
med tanke på bruk ved overgang til ungdomsskolen.  
Det bes om en sak som beskriver kostnader, fordeler og 
ulemper ved en lav-terskel klubbdrift 1 gang i uka per 
barneskole. 
  
Legge ut flere flytebrygger ved Langøya 
  
Administrasjonen bes om å legge frem en sak om å sette ut 
flere flytebrygger med kapasitet for større båter, primært 
ved kommunalt område, på Langøya før sommeren. 
  

Rødt, Sosialistisk 
venstreparti, Senterpartiet, 
Kristelig folkeparti, 
Fremskrittspartiet, Venstre 
og Høyre 

Bobilparkering i Langesund 2024 
  
Vi ber administrasjonen om å etablere en løsning for 
bobilparkering på tomten til Langesund ungdomsskole for 
2024. Sak legges frem til politisk behandling innen utgangen 
av april. 
  

Rødt, Sosialistisk 
venstreparti, Senterpartiet, 
Kristelig folkeparti, 
Fremskrittspartiet, Venstre 
og Høyre 

Prøveprosjekt med økt grunnbemanning for å redusere 
sykefravær  innen velferd  
  
Bamble kommune har nå et prøveprosjekt om økt 
grunnbemanning i barnehage. 
Administrasjon bes om å fremme en sak om tilsvarende 
prøveprosjekt innenfor velferd, med hovedfokus på å få 
redusert sykefraværet. Oppstart innen 01.09.24 
  

Rødt, Sosialistisk 
venstreparti, Senterpartiet, 
Kristelig folkeparti, 
Fremskrittspartiet, Venstre 
og Høyre 

Gjøre Bambles private skogsbilveger mer tilgjengelig for 
allmenheten.  
  
Administrasjonen bes kontakte Bamble Skogeierlag med 
formål å avklare muligheter for å kunne benytte private 
skogsbilveger for å øke allmenhetens tilgjengelighet til 
kommunens utmark. 
  

Rødt, Sosialistisk 
venstreparti, Kristelig 
folkeparti, 
Fremskrittspartiet, Venstre 
og Høyre 

Utredning vedrørende eierskapsmeldingen 
  
Bamble kommune utreder muligheten i samarbeid med de 
andre eierkommunene i 
Skagerak Energi, om å kunne instruere Skagerak Energi 
gjennom eierskapsmeldingene til eierkommunene, til å 
selge strøm utenom kraftbørsen til kundene i 
eierkommunene til en akseptabel fastprisavtale. 
  

  
Rødt og Sosialistisk 
venstreparti 

Utredning vedrørende utbygging Bunestoppen 
  
Det utredes om muligheter og konsekvenser av en 
nedskalert utbygging. 

  
Rødt og Sosialistisk 
venstreparti 
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Utrede tiltak for å motvirke fattigdom og utenforskap.  
  
Bamble kommunestyre ber kommunedirektøren utrede 
muligheter til å etablere en søkbar 
kommunal pott for å styrke mulighetene utsatte grupper 
har til å delta i samfunnet og komme tti arbeid. Vi ønsker at 
flere i utenforskap inkluderes i samfunnet og arbeidslivet.  
Tiltakene det søkes om skal rettes mot grupper som av ulike 
årsaker ikke klarer å stå i verken jobb eller utdanning. Målet 
er å styrke gruppenes forutsetninger for å bli inkludert i 
arbeids- og samfunnsliv. For at disse ikke skal falle helt 
utenfor, er det viktig at de tilbys andre meningsfulle 
aktiviteter som kan hjelpe dem til å bli mer inkludert og 
integrert, med mål om på sikt å gi dem mulighet for arbeid 
eller utdanning. 
Ordningen innrettes slik at registrerte frivillige 
organisasjoner i samarbeid med kommunen kan utforme 
tiltak og veiledning og at tiltakene skal være et supplement 
til det offentlige tilbudet. Midlene bør kunne utløse 
finansiering også hos andre offentlige og/eller private 
virksomheter eller organisasjoner. 
  

  
Rødt og Sosialistisk 
venstreparti 

Redusere konsekvensene av å vokse opp i familie med lav 
inntekt 
  
I Bamble vokser om lag 300 barn opp i familier med 
vedvarende lav inntekt. Kommunestyret ber om å få en sak 
om hvordan kommunen på kort sikt kan redusere dette 
tallet. Kommunestyret ber også om en vurdering av 
løsninger hvor kommunen og frivillige organisasjoner kan 
samarbeide bedre. 
  

  
Rødt og Sosialistisk 
venstreparti  
  

Bamble kommunestyre tar disse eiendommene ut av lista 
over eiendommer som skal vurderes solgt nå: 
  
1. Clarks Minde. 
Begrunnelse: 
Clarks Minde er et historisk bygg i Langesund som er mye 
brukt av frivillige og med stor 
aktivitet. Så langt 9 organisasjoner, kafe 4 dager i uka, 
aktivitet for barn, unge og eldre, 
korøvelser m.m. 
  
2. Sentrumsgården. 
Begrunnelse: Sentrumsgården er Bamble kommune sitt 
kulturhus med stor aktivitet med kabareter, revyer, 
konserter, kino m.m. 
  

  
Rødt og Sosialistisk 
venstreparti 
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3. Cudriosgate 3. 
Begrunnelse: Cudriosgate 3 er en sentral bygning i 
Kystkulturkvartalet i Langesund, et området som av 
fagfolk blir karakterisert som «Kystens Røros». Et salg av 
denne eiendommen vil 
vanskeliggjøre Bamble sin satsing på kystkultur. Det vil 
trolig også bli vanskelig med 
aktiviteter i området som Shantyfestivalen, konserter osv. 
pga. støyregimet i Langesund. 
  
4. Rønholt gamle skole. 
Begrunnelse: 
Rønholt gamle skole inneholder Bamble skolemuseum og 
steinsamlinga. Skolen bør ikke 
selges før det er avgjort hvor disse museale samlingene skal 
oppbevares. Bygningen er også 
vanskelig å selge så lenge Rønholt barneskole er i drift. 
  
5. Sundbykåsa. 
Begrunnelse: 
Sundbykåsa er en grønn lunge sentralt på 
Langesundshalvøya, men skjermet for trafikk. 
Denne grønne lunga bør bevares for aktivitet for barn og 
unge. Det ligger f.eks. flere 
barnehager og skoler i området. 
  
  
Bamble kommunestyre tar disse eiendommene ut av lista 
over eiendommer som skal vurderes solgt nå: 
  
6. Grasmyr sør. 
Begrunnelse: 
Bamble kommune har stort behov for barnefamilier. Skal vi 
få til en tilflytting av denne 
gruppen, og at unge blir boende i kommuna, trengs bl.a. 
rimelige boliger. En mulighet til å 
få til dette er å regulere og utvikle tomter i kommunal regi, 
ikke bare overlate dette viktige 
samfunnsområdet til private. 
  
7. Grasmyrhallen. 
Begrunnelse: 
Dette er en viktig tomt på et sentralt område på 
Langesundshalvøya. Før man har konkludert 
på hva kommunen i framtiden skal ha av aktivitet i dette 
området vil det være uheldig å 
selge tomta. 
  

Rødt 
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Organisering av eiendomsvirksomheten 
Kommunedirektøren bes utrede alternative løsninger for 
organisering av Eiendomsvirksomheten med målsetting om 
effektiv drift og forvaltning , optimalisert arealbruk, og 
ivaretakelse av eiendoms kapitalen.  
Kommunestyret ber om en egen sak så raskt som mulig 
-   senest i 3 kvartal 2024. 

Høyre, Kristelig folkeparti 
og Fremskrittspartiet 

Næring 
  
Næringsarbeidet i kommunen omorganiseres og legges til 
kommunedirektørens stab. Formannskapet er kommunens 
politiske næringsutvalg og skal ha tett  
dialog og være oppdatert på Næringsarbeidet i kommunen. 
Ved å legge dette tett på kommunedirektøren vil 
synligheten styrkes og det vil være kort veg  
mellom næringsavdelingen og det politiske miljøet. 
  

Arbeiderpartiet 

Prosjekt 18 
  
Prosjektet evalueres i tråd med tidligere 
kommunestyrevedtak. Evalueringen legges frem for 
kommunestyret. Evalueringen skal inkludere særskilt fokus 
på  
lederstrukturen, og hvordan prosjektet påvirkes nivåene 
under kommunal-sjefsnivå 
  

Arbeiderpartiet 

Innkjøpsordningen 
  
Bamble kommune er med i GKI samarbeidet, og det åpner 
for muligheter til å kjøpe varer og tjenester hos flere 
leverandører. Kommunedirektøren bes å  
bekjentgjøre ovenfor de ansatte i kommunen, de 
retningslinjene og handlingsrommet som eksisterer i GKI 
avtalene når de foretar innkjøp. 
  

Arbeiderpartiet 

Prosjekter og innovasjon 
  
Bamble kommune har gode eksempler på hvordan man kan 
utføre oppgaver og få til nyskaping gjennom innovasjon. 
Imidlertid er det også enheter i  
kommunen som trenger et løft. Statlige og regionale 
forskningsmidler er tilgjengelige for kommuner som ønsker 
å gå foran og teste ut nye måter å produsere  
og lever tjenester på. Frisk Bris er en slik innovativ enhet 
som hele tiden er på leit etter nye og innovative måter å 
jobbe på. Kommunedirektøren bes om å  
komme tilbake til kommunestyret i løpet av 2024 med en 
sak hvor han beskriver hvordan han vil benytte lærdom fra 
f.eks. Frisk Bris til å utvikle kommunen. 

Arbeiderpartiet 
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SLT team Bamble ungdomsskole 
  
Det opprettes et SLT team (Samordning av Lokale rus- og 
kriminalitetsforebyggende Tiltak) på Bamble ungdomsskole 
etter modell av Porsgrunn og Skien  
kommuner. Teamet skal være på plass innen påske 2024. 
Hensikten er å styrke det systematiske forebyggende 
arbeidet overfor unge i Bamble kommune. 
  

Arbeiderpartiet 

Ledige kontorer i kommunale bygg 
  
Det er ledige kontorer i flere kommunale kommunale bygg. 
Som et eksempel drifter kommunalteknisk en brakkerigg på 
Eik mens det er ledige kontorlokaler  
både i Rådhuset og i Sentrumsgården, som i tillegg til å 
romme ledige kontorer også er universelt utformet. Det 
igangsettes et arbeid innen 1 kvartal 2024 med  
et klart mål om å optimalisere kontorbruken internt i 
kommunen slik at færrest mulig kontorer står tomme. 
  

Arbeiderpartiet 

Utrede betalingsordning for levering av avfall på Eik 
gjennvinningsstasjon 
  
Renovasjon i Grenland har innført betalingsordning for 
levering av avfall både i Porsgrunn og Skien. 
Gjenvinningsstasjon på Eik blir flittig benyttet, faktisk også  
innbyggere utenfor Bamble. Vi ber om en vurdering av om 
det også kan innføres en betalingsordning på 
gjenvinningsstasjon på Eik. Eventuelle inntekter bør i  
størst mulig grad kanaliseres til drift og utvikling av 
Secundus. Sak fremlegges for kommunestyret i løpet av 
2024. 
  

Arbeiderpartiet 
  

Oppsigelser ved innsparing 
  
Ingen ansatte skal sies opp i forbindelse med innsparinger i 
kommunen 
  
  

Arbeiderpartiet 

Personvern ved budsjettfremleggelse 
  
I forbindelse med budsjettfremleggelse og forslag om 
eventuelle innsparinger skal forslaget legges frem på 
virksomhetsnivå, ikke peke direkte på ansatte.  
Dette er nedfelt i lov- og avtaleverk og interne 
retningslinjer. Slike forslag skal drøftes med de ansattes 
organisasjoner. 
  

Arbeiderpartiet 
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Strategi for befolkningsvekst 
  
Det skal utvikles en helhetlig strategi for tilflytning til 
Bamble med konkrete tiltak for å øke befolkningstall og 
inntekt til kommunen. Denne planen skal være  
ferdig innen sommeren 2024 og evalueres 1 gang i året. 
  

Arbeiderpartiet 

Eksterne tilskuddsordninger 
  
Det finnes en rekke ordninger hvor kommunen kan søke om 
støtte til ulike tiltak utover ordinær drift. Kommunen 
utarbeider en kommunal strategi og øker  
kompetansen på dette i alle kommunalområder. 
  

Arbeiderpartiet 

Bobilparkering i Langesundområdet 
  
Kommunen tar initiativ til å utrede muligheten for å 
etablere en sentrumsnær bo-bilparkering i 
Langesundsområdet. Hvis mulig bør dette være avklart og 
etablert før sommeren 2024. 
  

Arbeiderpartiet 
  

Gjestehavndrift 
  
Driften av kommunale gjestehavner profesjonaliseres. 
Kommunen tar ansvar for driften, gjerne i samarbeid med 
frivillige og/eller sommervikarer. Betaling  
innføres basert på modell etter f.eks. Kragerø. 
En profesjonell drift med tilstedeværende båt-verter vil 
bidra til større utskifting ved havnene på Stathelle, 
Langesund og Langøya og heve attraktiviten for  
familier. 
Driften skal være på plass fra sesongen 2024 
  

Arbeiderpartiet 

T-Bryggen i Langesund 
  
T-bryggen og området innenfor er betydelig oppgradert. 
Denne bryggen et tiltenkt handlende til Langesund, ikke for 
overnattingsgjester. Bryggen er ikke  
synlig på båtappen “Go marina”. Mange benytter denne og 
derfor er bryggen lite benyttet. I tillegg bør det legges ut 
akter-feste (moringer) slik at båter kan  
fortøye trygt ved bryggen. 
  
  

Arbeiderpartiet 

Omgjøring av stillinger og optimal bruk av ressursene 
  

Arbeiderpartiet 
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Det er krevende å tiltrekke oss kvalifisert arbeidskraft på 
flere fagfelt i kommunen. For å utnytte ressursene mest 
mulig optimalt skal det gjennomføres en  
grundig vurdering om det er nødvendig å omgjøre 
stillingen. Det skal gjøres en vurdering om den aktuelle 
avdelingen/enheten har organisert arbeidsoppgavene  
optimalt. ADU skal fra og med 1 kvartal 2024 få fremlagt 
kvartalsvise rapporter på hvor mange stillinger blir omgjort. 
  
Demenskoret 
  
Videre drift av Demenskoret sikres videre drift utover 2024 
  

Arbeiderpartiet 

Bystranda ferdigstilles i tråd med avtale med PBBBL og 
tidligere KS vedtak. 
  
Fiskereiser flyttes før 1. mai 2024 
  
Vi ber om en redegjørelse/utredning fra Kommunedirektør 
om når bystranda er klar innløpet av 2.kvartal i 2024 

Arbeiderpartiet 

Utvidelse av gjestebrygge Langøya 
  
Langøya er et populært sted. Ved å forlenge indre og ytre 
mot nord, og legge ut en mot sør med bølgebryter oppnår 
vi et familiested med mange muligheter. 
Finansieres med ekstramidler fra Skagerak Energi 
  

Arbeiderpartiet 
  

Kommunen i samskaping med lag og foreninger 
  
Kommunen bes om, sammen med frivillige lag og 
foreninger, om å se på løsninger for hvordan kommunen 
kan bistå for å stimulere til aktivitet for frivillige lag og 
foreninger til tross for at tilskudd til dette avvikles. 
Eksempelvis: Kan det være løsninger med utlån av utstyr 
eller annet? 
  

Venstre 

Bruken av bygninger i kommunens eie 
  
Vi ser det kan være nødvendig å se på bruken av bygninger i 
kommunens eie. Imidlertid behøver ikke dette innebære 
vurderinger med formål om salg, men om 
samlokaliseringsløsninger, utleiemuligheter o.l. Vi ønsker 
derfor snarere at midler ikke settes av for å vurdere salg av 
disse, men til å nøyere se på muligheter nevnt 
innledningsvis her. 
  

Venstre 

Drift av gjestebryggene  
  

Venstre 
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Samskaping med kommunen og frivillige lag og foreninger: 
Drifte gjestebryggene i samarbeid mellom kommunen, 
organisasjoner og næringsliv. Det anbefales (jf. KSK-rapport 
nr. 16/2023), at det utredes om det er potensiale for å 
etablere «samskapende» virksomhet hvor kommunen 
inviterer relevante organisasjoner, næringsliv og innbyggere 
som påvirkes av gjestebryggene til sammen å drifte og 
eventuelt videreutvikle gjestebryggene. Kommunens rolle 
vil i et slikt samskapingsprosjekt i større grad ha en rolle 
som tilrettelegger, enn hovedaktør i utføringen av 
driftsoppgavene. Flere andre kommuner drifter 
gjestebrygger etter slikt prinsipp med suksess, og her kan vi 
lære av andre. 
Det foreslås videre: 
- Endringer i maksgrense (maks fot) for fritidsbåter i 
gjestehavnen: Vil frigjøre mer plass for flere folk som kan 
gjeste bryggene og Langesund. Hva maksgrensen skal være 
hvor, må avklares i kompetente fora. 
- Gratis fortøyning, dagtid: I planperioden redusere til 3 
timer gratis (ikke 4 timer, som nå). 
- Betalt fortøyning fra kl. 19:00 (ikke fra kl. 20:00 som nå). 
- Antall liggedøgn: 2 døgn (mot 3 døgn tidligere): Det vil gi 
rom for at flere kan fortøye ved gjestebryggen og 
tilrettelegge for flere besøkende i løpet av en helg f.eks. 
- Øke gebyret med kr. 50,- for alle priskategoriene for 
fortøyning om sommeren. 
  

  
  
  
  
  
  
Petter Jørgensen fremmet følgende forslag på vegne av posisjonen: 
 1. Målene og budsjettpremissene slik de fremkommer i kunnskapsgrunnlaget og i 
økonomiplanen legges til grunn for Bamble kommunes virksomhet og tjenester i perioden. 
 2. Driftsbudsjettet for 2024 og økonomiplan 2024-2027 vedtas i henhold til 
bevilgningsoversikter drift etter § 5-4 første ledd og § 5-4 andre ledd. Investeringsbudsjettet 
for 2024 og økonomiplan 2024-2027 vedtas i henhold til bevilgningsoversikter investering 
etter § 5-5 første ledd og § 5-5 2. ledd.  I budsjettet for 2024 forutsettes det at 
kommunalområdets driftsrammer og investeringsrammer bevilges netto. 
Kommunedirektøren har fullmakt til å disponere/avsette på kommunalområdenes fond, 
samt å overføre midler fra kommunalområdenes driftsbudsjetter til investeringsbudsjetter. 
 3. Kommunestyret godkjenner låneopptak på inntil kr. 120.757.000  til finansiering av 
investeringer i 2024. Kommunestyret godkjenner opptak av Startlån i Husbanken i 2024 til 
videre utlån på inntil kr. 60 000 000.   
 4. Kommunestyret vedtok ny alminnelig taksering av alle eiendommer, gjeldende fra 
1.1.2021, K-sak 1/21 den 11.02.21. Den generelle skattesatsen settes til 4 promille 
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1. I henhold til eiendomsskatteloven (eskl.) § 12, bokstav a differensieres skattesatsen, 
ved at satsen som skal gjelde for bolig- og fritidseiendommer settes til 3,0 promille. 

2. Det tilordnes bunnfradrag for bolig- og fritidseiendommer i 2023 på kr. 400 000,- 
3. Eiendommer i henhold til vedlagte liste gis fritak etter eiendomsskatteloven §7. 

Fritaket gis for et år av gangen. 
4. Retningslinjer for bunnfradrag videreføres uendret. 
5. Det skrives ut skatt på det særskilte skattegrunnlaget (overgangsregel til esktl. §§ 3 

og 4, første ledd første pkt.). 
 5.  Tidligere vedtatte bevilgninger til investeringer som er ubrukte ved utgangen av 2023 
videreføres til bruk i 2024 i den utstrekning det er behov for rebudsjettering av ubrukte 
midler.  Kommunedirektøren delegeres fullmakt til å justere budsjettene for 2024 når 
regnskapet for 2023 er klart.   
 6.  Budsjettet for KF Frisk Bris vedtas i styremøte ultimo november. Budsjettvedtak legges 
ved.  
 7.  Gjeldende økonomireglement vedtatt av kommunestyret legges til grunn for 
disposisjoner iht. dette vedtaket.   
 8.  Budsjettramme for kontrollarbeidet i Bamble kommune (kontroll, tilsyn og revisjon) for 
2024 settes til 1.650.000,-. 
 9.  I henhold til kommuneloven § 14.2 vedtas følgende finansielle måltall for utviklingen av 
kommunens økonomi, prosent i forhold til brutto driftsutgifter:  

1. Netto driftsresultat i prosent av brutto driftsinntekter skal for perioden 
gjennomsnittlig minst være på nasjonalt mål for netto er fra TBU satt til 1,75%. 

2. Kommunens samlede disposisjonsfond i prosent av brutto driftsinntekter skal minst 
være på gjennomsnittet for KOSTRA gruppe 7 i sist avlagt regnskap, 12,6%. 

3. Netto lånegjeld i prosent av brutto driftsinntekter skal normalt ikke overstige 
gjennomsnitt i KOSTRA gruppe 7 i siste regnskapsår, 101,2% 

4. Netto finans og avdrag i % av brutto driftsinntekter skal normalt ikke overstige 
gjennomsnitt i KOSTRA gruppe 7 i siste regnskapsår, 4,5.  

 10.  Kommunedirektøren gis fullmakter til å justere mellom kommunalområdenes 
driftsrammer for tekniske og ikke prinsipielle endringer i løpet av året. 
 11. Kommunedirektøren gis fullmakt til å gjennomføre innsparingstiltakene slik de 
fremkommer i budsjett 2024 og økonomiplan 2024-2027. Det skal rapporteres i 
driftsrapportene om status og fremdrift for innsparingstiltakene. 
 12.  Kommunedirektøren gis fullmakt til å kunne iverksette avtalen om bruk av kassekreditt 
med kassekreditt inntill 50 mill. kroner slik den er angitt i avtalen med vår 
hovedbankforbindelse DNB,  og kan trekke på denne ved behov.  
 13.  Ved omstilling i Bamble kommune skal det avklares  

1. mulighet for omplassering i lignende stilling fast  
2. mulighet for omplassering lignende stilling midlertidig  
3. mulighet for omplassering i annen stilling 
4. mulighet for kvalifisering til annen stilling 

Omstilling og nedbemanning skal gjennomføres i tråd med lov og avtaleverk og vedtatte 
retningslinjer i Bamble kommune. Dersom den ansatte etter endt prosess selv velger å takke 
nei til foreslåtte løsning, kan oppsigelsesprosess igangsettes. 
14. Kommunale avgifter og betalingssatser økes med 6,7 % (kommunal deflator 2022) med 
følgende unntak: 

1. Avgifter og gebyrer der satsene fastsettes sentralt. 
2. Husleier innenfor kontraktsperioden justeres i tråd med husleielovens 

bestemmelser.  
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3. Husleiene i omsorgsboliger skal inkludere kostnader til TV og internett. 
4. Priser for utlevering av eiendomsinformasjon reguleres med 3,7%. Avrundes opp til 

nærmeste 1 krone for beløp under 100 kroner og nærmeste 5 kroner for beløp over 
100 kroner.  

5. Mindre endringer av reguleringsplaner etter plan og bygningsloven §12-14 settes opp 
til 25 000 kroner.  

6. Gebyrområdene har følgende dekningsgrader for 2024: 
Vann 100% 
Avløp 100% 
Renovasjon 100% 
Feiing 100% 
Slamtømming 100%  
Private planer 100% 
Byggesak 100% 
Oppmåling 100% 
Tilsyn og kontroll 100% 

7. Forskrift for gebyrer etter plan- og bygningsloven, eierseksjonsloven, matrikkelloven, 
forurensingsloven, konsesjonsloven og jordloven behandles som egen 
sak. Gebyrregulativene reguleres slik at målet om 100% dekning av selvkost i oppnås i 
2024.  

8. Årsgebyret for vann i Bamble kommune er todelt, bestående av et fast 
abonnementsgebyr og et variabelt forbruksgebyr. Abonnementsgebyret i 2024 settes 
lik kr 3 631 og forbruksgebyret lik 17,19 kr/m³. Samlet årsgebyr blir da kr 5 780 for en 
normalabonnent med årlig vannforbruk lik 125 m³. 

9. Årsgebyret for avløp i Bamble kommune er todelt, bestående av et fast 
abonnementsgebyr og et variabelt forbruksgebyr. Abonnementsgebyret i 2024 settes 
lik kr 4 634 og forbruksgebyret lik 23,75 kr/m³. Samlet årsgebyr blir da kr 7 603 for en 
normalabonnent med årlig vannforbruk lik 125 m³. 

10. Normalgebyret for renovasjon i 2024 settes lik 4 370 kroner. Dette er en endring på 
12,5 % fra 2023 til 2024. Gebyret til den enkelte abonnent vil variere med 
abonnentkategori. 

11. Normalgebyret for slamtømming i 2024 settes lik 4 531 kroner. Dette er en endring 
på 15,0 % fra 2023 til 2024. Gebyret til den enkelte abonnent vil variere med 
abonnentkategori. 

12. Normalgebyret for feiing i 2024 settes lik 950 kroner. Dette er en endring på 4 % fra 
2023 til 2024. Gebyret til den enkelte abonnent vil variere med abonnentkategori. 

13. Salg av tilleggstomt til eksisterende bolig: med henvisning til Kommunestyresak 
99/12 fastsetter administrasjonen pris ut ifra lokale forhold. 

14. Bevillingsgebyret blir regulert av Helse- og omsorgsdepartementet som vedtar en 
endring av «Forskrift om omsetning av alkoholholdig drikk mv» § 6-2. 
Endringsforskriften blir som oftest vedtatt i november og endringen trer i kraft 1. 
januar året etter. 

15. Tobakksgebyr: Tilsynsgebyret for tobakk er regulert av Lov om vern mot 
tobakksskader (tobakksskadeloven) § 15 og forskrift om registrerings- og 
bevillingsordning for tobakksvarer mv § 33. Tilsynsgebyret blir regulert Helse- og 
omsorgsdepartementet gjennom en endringsforskrift som vanligvis blir vedtatt i 
november og trer i kraft 1. januar året etter. 

16. Foreldrebetaling for mat på SFO, kost i barnehagene, betaling kost 
barnehageansatte, salg av kantineprodukter på skolene og husholdningspenger i 
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bofellesskap økes med prisveksten for 2024 på 3,9% slik at inntektene økes i takt 
med kostnadene. 

17. Det foreslås i statsbudsjettet at maksimalprisen for et ordinært heltidstilbud i 
barnehage opprettholdes med 3 000 kroner fra 01.01.2024 og reduseres til 2 000 
kroner fra 01.08.2024. Foreldrebetaling gjelder for 11 måneder og hvis statsbudsjett-
forslaget blir vedtatt, skal foreldrene maksimalt betale 28 000 kroner for en 
barnehageplass i 2024. 

18. Helse og omsorgs betalingssatser følger forskrift om egenandel for kommunale helse- 
og omsorgstjenester (FOR-2011 - 12 - 16 - 1349). 

19. For konsultasjoner ved vaksinasjonskontoret tas en konsultasjonstakst på 150 kr for 
de over 16 år, under 16 år gratis. I tillegg kommer vaksineprisen rundet av til 
nærmeste 50 kr. Influensavaksine prises hver høst i forhold til innkjøpspris og andre 
kostnader evt. ved statlige føringer så brukes disse.  

20. Middager som kjøres ut økes med 5 kroner per porsjon. 
21. Når det gjelder egenandeler som ikke er fastsatt av Stortinget vil disse legges på 

samme nivå som nærliggende og sammenlignbare kommuner innenfor forskriftens 
rammer. 

22. Når det gjelder betalingssatser for praktisk bistand og opplæring så vil 
betalingsregulativet i tillegg til å holde seg innenfor forskriftens rammer gjelde for 
alle brukere. 

23. For nye tjenester, spesielt innenfor velferdsteknologi, vil betalingsregulativet settes 
opp i henhold til de rammer forskriften setter. 

24. Tilskudd og refusjoner som går mot lønn, reguleres mot reell lønnsøkning. 
Administrasjonen gis fullmakt til å justere gjeldende betalingsregulativer med vedtatt 
prisstigning. Hvis det ikke er vedtatt noe annet, så avrundes satsene til nærmeste hele 
krone. Hvis det er aktuelt med andre endringer enn prisregulering fremmes dette som egen 
sak til kommunestyret. 
  
  
VOTERING Budsjettforslag 
Forslag fra Rødt fikk 3 stemmer og falt (R, SV) 
Forslag fra Venstre fikk 1 stemme og falt (V)  
Forslag fra Arbeiderpartiet fikk 8 stemmer og falt (AP) 
Posisjonens forslag fikk 21 stemmer og ble vedtatt (Frp, H, Krf, Sp) 
Formannskapets innstilling fikk ingen stemmer og falt 
  
VOTERING  
Forslag fra Jørgensen vedtatt mot 12 stemmer 
  
VOTERING verbalforslag 

Forslag Forslagstiller VOTERING 
Plassering av finanskapital – etiske 
retningslinjer 
  
Kommunedirektøren legger fram en sak om 
etiske retningslinjer for plassering av 
kommunens finanskapital 
  

Rødt, Sosialistisk 
venstreparti, 
Senterpartiet, Kristelig 
folkeparti, 
Fremskrittspartiet, 
Venstre og Høyre 

Enstemmig 
vedtatt 
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Kommunal strømavtale 
  
Administrasjonen bes om å utrede mulighet 
for en frivillig kommunal ordning der 
innbyggerne går inn på en felles strømavtale 
med kommunen og dermed kan oppnå en 
«storkunde-fordel». 
  

Rødt, Sosialistisk 
venstreparti, 
Senterpartiet, Kristelig 
folkeparti, 
Fremskrittspartiet, 
Venstre og Høyre 

Enstemmig 
vedtatt 

Mer lek i skolen  
  
I evalueringen av seksårsreformen, 
gjennomført av OsloMet i 2022, 
dokumenteres en bekymringsfull utvikling 
med stadig mindre lek i norske skoler. Dette 
er relevant også i vår kommune. Vi støtter oss 
til rapporten, og oppfordrer til mer lek som 
pedagogisk virkemiddel i skolehverdagen, og 
også at fri-lek kan bli en mer naturlig del av 
skolehverdagen. Moseby Oppvekstsenter i 
Kristiansand kan vise til gode erfaringer med 
lek i skolen, og her kan det være inspirasjon å 
hente. Vi oppfordrer til at tiltakene spesielt 
retter seg inn mot våre førsteklassinger. 
  

Rødt, Sosialistisk 
venstreparti, 
Senterpartiet, Kristelig 
folkeparti, 
Fremskrittspartiet, 
Venstre og Høyre 

Enstemmig 
vedtatt 

Digitalisering 3.0 
  
Det er på tide at kommunen gjør all åpen 
informasjon lett tilgjengelig i digitale formater 
som kan benyttes både internt i 
administrasjonen, av politikere og av 
innbyggerne. Ofte har man behov for å kunne 
se en utvikling over tid og slik informasjon er i 
dag svært krevende å oppdrive. Det kreves 
gjennomgang av rapporter som kan være 
publisert og tilgjengelige, men likevel 
vanskelig å finne, eller man må kjenne "rette 
vedkommende". Ved å samle relevante data i 
tabeller som kan leses både av mennesker og 
maskiner, får vi en demokratisering gjennom 
lik tilgang til informasjon. 
  

Rødt, Sosialistisk 
venstreparti, 
Senterpartiet, Kristelig 
folkeparti, 
Fremskrittspartiet, 
Venstre og Høyre 

Enstemmig 
vedtatt 

Redd fisken i Skagerak!  
  
Vi vil at Bamble kommune skal være en 
foregangskommune i kampen for å redde 
fisken i Skagerak. Dette skal gjøres gjennom 
en kunnskapsbasert tilnærming der man 
aktivt går inn for å forstå og kartlegge 
mekanismene som påvirker fiskens levevilkår. 

Rødt, Sosialistisk 
venstreparti, 
Senterpartiet, Kristelig 
folkeparti, 
Fremskrittspartiet, 
Venstre og Høyre 

Enstemmig 
vedtatt 
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Kartlegging av restaurerbar natur 
  
Vi vil utrede muligheten for å kartlegge 
restaurerbar natur i kommunen slik at 
utbygging som innebærer nedbygging av 
naturområder kan kompenseres ved 
tilbakeføring av natur i andre områder. 
Utredning gjøres i sammenheng med revisjon 
av kommuneplanens arealdel. 
  

Rødt, Sosialistisk 
venstreparti, 
Senterpartiet, Kristelig 
folkeparti, 
Fremskrittspartiet, 
Venstre og Høyre 

Enstemmig 
vedtatt 

Lærlinger 
  
Det forutsettes at man ved ansettelse av 
lærlinger hensyntar kommunens behov for 
kompetanse. 
  

Rødt, Sosialistisk 
venstreparti, 
Senterpartiet, Kristelig 
folkeparti, 
Fremskrittspartiet, 
Venstre og Høyre 

Enstemmig 
vedtatt 

Salg av festetomter 
  
Kommunedirektøren bes intensivere salg av 
kommunale festetomter og vurdere 
prisfastsetting som gir gode incentiver for 
kjøp. 
  

Rødt, Sosialistisk 
venstreparti, 
Senterpartiet, Kristelig 
folkeparti, 
Fremskrittspartiet, 
Venstre og Høyre 

Enstemmig 
vedtatt 

Venneklubben 
  
Det har tidligere vært driftet en “Venneklubb” 
for de eldste barne på barneskolene gjennom 
prosjektmidler. Dette er en sosialiseringarena 
for barna og bidrar til at de blir vant til å 
bruke klubb-tilbudet i kommunen, som igjen 
er positivt med tanke på bruk ved overgang til 
ungdomsskolen.  
Det bes om en sak som beskriver kostnader, 
fordeler og ulemper ved en lav-terskel 
klubbdrift 1 gang i uka per barneskole. 
  

Rødt, Sosialistisk 
venstreparti, 
Senterpartiet, Kristelig 
folkeparti, 
Fremskrittspartiet, 
Venstre og Høyre 

Enstemmig 
vedtatt 

Legge ut flere flytebrygger ved Langøya 
  
Administrasjonen bes om å legge frem en sak 
om å sette ut flere flytebrygger med kapasitet 
for større båter, primært ved kommunalt 
område, på Langøya før sommeren. 
  

Rødt, Sosialistisk 
venstreparti, 
Senterpartiet, Kristelig 
folkeparti, 
Fremskrittspartiet, 
Venstre og Høyre 

Enstemmig 
vedtatt 

Bobilparkering i Langesund 2024 
  
Vi ber administrasjonen om å etablere en 
løsning for bobilparkering på tomten til 
Langesund ungdomsskole for 2024. Sak legges 

Rødt, Sosialistisk 
venstreparti, 
Senterpartiet, Kristelig 
folkeparti, 

Enstemmig 
vedtatt 
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frem til politisk behandling innen utgangen av 
april. 
  

Fremskrittspartiet, 
Venstre og Høyre 

Prøveprosjekt med økt grunnbemanning for å 
redusere sykefravær  innen velferd  
  
Bamble kommune har nå et prøveprosjekt om 
økt grunnbemanning i barnehage. 
Administrasjon bes om å fremme en sak om 
tilsvarende prøveprosjekt innenfor velferd, 
med hovedfokus på å få redusert 
sykefraværet. Oppstart innen 01.09.24 
  

Rødt, Sosialistisk 
venstreparti, 
Senterpartiet, Kristelig 
folkeparti, 
Fremskrittspartiet, 
Venstre og Høyre 

Enstemmig 
vedtatt 

Gjøre Bambles private skogsbilveger mer 
tilgjengelig for allmenheten.  
  
Administrasjonen bes kontakte Bamble 
Skogeierlag med formål å avklare muligheter 
for å kunne benytte private skogsbilveger for 
å øke allmenhetens tilgjengelighet til 
kommunens utmark. 
  

Rødt, Sosialistisk 
venstreparti, Kristelig 
folkeparti, 
Fremskrittspartiet, 
Venstre og Høyre 

Forslaget 
vedtatt med 
30 stemmer 

Utredning vedrørende eierskapsmeldingen 
  
Bamble kommune utreder muligheten i 
samarbeid med de andre eierkommunene i 
Skagerak Energi, om å kunne instruere 
Skagerak Energi gjennom 
eierskapsmeldingene til eierkommunene, til å 
selge strøm utenom kraftbørsen til kundene i 
eierkommunene til en akseptabel 
fastprisavtale. 
  

  
Rødt og Sosialistisk 
venstreparti 

Forslaget fikk 
15 stemmer og 
falt 

Utredning vedrørende utbygging 
Bunestoppen 
  
Det utredes om muligheter og konsekvenser 
av en nedskalert utbygging. 
  

  
Rødt og Sosialistisk 
venstreparti 

Forslaget fikk 4 
stemmer og 
falt 

Utrede tiltak for å motvirke fattigdom og 
utenforskap.  
  
Bamble kommunestyre ber 
kommunedirektøren utrede muligheter til å 
etablere en søkbar 
kommunal pott for å styrke mulighetene 
utsatte grupper har til å delta i samfunnet og 
komme tti arbeid. Vi ønsker at flere i 

  
Rødt og Sosialistisk 
venstreparti 

Forslaget fikk 4 
stemmer og 
falt 
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utenforskap inkluderes i samfunnet og 
arbeidslivet.  
Tiltakene det søkes om skal rettes mot 
grupper som av ulike årsaker ikke klarer å stå i 
verken jobb eller utdanning. Målet er å styrke 
gruppenes forutsetninger for å bli inkludert i 
arbeids- og samfunnsliv. For at disse ikke skal 
falle helt utenfor, er det viktig at de tilbys 
andre meningsfulle aktiviteter som kan hjelpe 
dem til å bli mer inkludert og integrert, med 
mål om på sikt å gi dem mulighet for arbeid 
eller utdanning. 
Ordningen innrettes slik at registrerte frivillige 
organisasjoner i samarbeid med kommunen 
kan utforme tiltak og veiledning og at 
tiltakene skal være et supplement til det 
offentlige tilbudet. Midlene bør kunne utløse 
finansiering også hos andre offentlige og/eller 
private virksomheter eller organisasjoner. 
  
Redusere konsekvensene av å vokse opp i 
familie med lav inntekt 
  
I Bamble vokser om lag 300 barn opp i 
familier med vedvarende lav inntekt. 
Kommunestyret ber om å få en sak om 
hvordan kommunen på kort sikt kan redusere 
dette tallet. Kommunestyret ber også om en 
vurdering av løsninger hvor kommunen og 
frivillige organisasjoner kan samarbeide 
bedre. 
Tekst endring (Nytt forslag) 
  
Redusere konsekvensene av å vokse opp i 
familie med lav inntekt 
  
I Bamble vokser om lag 300 barn opp i 
familier med vedvarende lav inntekt. 
Kommunestyret ber om å få en sak om 
hvordan man kan hjelpe disse familiene til å 
benytte alle tilgjengelige ordninger for å 
bedre situasjonen for disse barna, f.eks 
gjennom bruk av Bli-Med midler osv. Det må 
også sikres at alle muligheter benyttes ift. at 
foresatte kan få en tilknytning til arbeidslivet. 
  
Kommunestyret ber også om en vurdering av 
løsninger hvor kommunen og frivillige 
organisasjoner kan samarbeide bedre. 

  
Rødt og Sosialistisk 
venstreparti  
Og posisjonen 

Forslagsstiller 
endret tekst. 
  
Nytt forslag 
enstemmig 
vedtatt 
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Bamble kommunestyre tar disse 
eiendommene ut av lista over eiendommer 
som skal vurderes solgt nå: 
  
1. Clarks Minde. 
Begrunnelse: 
Clarks Minde er et historisk bygg i Langesund 
som er mye brukt av frivillige og med stor 
aktivitet. Så langt 9 organisasjoner, kafe 4 
dager i uka, aktivitet for barn, unge og eldre, 
korøvelser m.m. 
  
2. Sentrumsgården. 
Begrunnelse: Sentrumsgården er Bamble 
kommune sitt kulturhus med stor aktivitet 
med kabareter, revyer, konserter, kino m.m. 
  
3. Cudriosgate 3. 
Begrunnelse: Cudriosgate 3 er en sentral 
bygning i Kystkulturkvartalet i Langesund, et 
området som av 
fagfolk blir karakterisert som «Kystens 
Røros». Et salg av denne eiendommen vil 
vanskeliggjøre Bamble sin satsing på 
kystkultur. Det vil trolig også bli vanskelig med 
aktiviteter i området som Shantyfestivalen, 
konserter osv. pga. støyregimet i Langesund. 
  
4. Rønholt gamle skole. 
Begrunnelse: 
Rønholt gamle skole inneholder Bamble 
skolemuseum og steinsamlinga. Skolen bør 
ikke 
selges før det er avgjort hvor disse museale 
samlingene skal oppbevares. Bygningen er 
også 
vanskelig å selge så lenge Rønholt barneskole 
er i drift. 
  
5. Sundbykåsa. 
Begrunnelse: 
Sundbykåsa er en grønn lunge sentralt på 
Langesundshalvøya, men skjermet for trafikk. 
Denne grønne lunga bør bevares for aktivitet 
for barn og unge. Det ligger f.eks. flere 
barnehager og skoler i området. 
  
  

  
Rødt og Sosialistisk 
venstreparti 
  
  
  
  

Forslaget fikk 
11 stemmer og 
falt 
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Bamble kommunestyre tar disse 
eiendommene ut av lista over eiendommer 
som skal vurderes solgt nå: 
  
6. Grasmyr sør. 
Begrunnelse: 
Bamble kommune har stort behov for 
barnefamilier. Skal vi få til en tilflytting av 
denne 
gruppen, og at unge blir boende i kommuna, 
trengs bl.a. rimelige boliger. En mulighet til å 
få til dette er å regulere og utvikle tomter i 
kommunal regi, ikke bare overlate dette 
viktige 
samfunnsområdet til private. 
  
7. Grasmyrhallen. 
Begrunnelse: 
Dette er en viktig tomt på et sentralt område 
på Langesundshalvøya. Før man har 
konkludert 
på hva kommunen i framtiden skal ha av 
aktivitet i dette området vil det være uheldig 
å 
selge tomta. 
  

Rødt Punkt 6 
trekkes 
  
Forslaget fikk 
11 stemmer og 
falt 

Organisering av eiendomsvirksomheten 
Kommunedirektøren bes utrede alternative 
løsninger for organisering av 
Eiendomsvirksomheten med målsetting om 
effektiv drift og forvaltning , optimalisert 
arealbruk, og ivaretakelse av eiendoms 
kapitalen.  
Kommunestyret ber om en egen sak så raskt 
som mulig -   senest i 3 kvartal 2024. 

Høyre, Kristelig 
folkeparti og 
Fremskrittspartiet 

Forslaget 
vedtatt med 
20 stemmer 

Næring 
  
Næringsarbeidet i kommunen omorganiseres 
og legges til kommunedirektørens stab. 
Formannskapet er kommunens politiske 
næringsutvalg og skal ha tett  
dialog og være oppdatert på Næringsarbeidet 
i kommunen. Ved å legge dette tett på 
kommunedirektøren vil synligheten styrkes og 
det vil være kort veg  
mellom næringsavdelingen og det politiske 
miljøet. 
  

Arbeiderpartiet Forslaget fikk 
11 stemmer og 
falt 
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Prosjekt 18 
  
Prosjektet evalueres i tråd med tidligere 
kommunestyrevedtak. Evalueringen legges 
frem for kommunestyret. Evalueringen skal 
inkludere særskilt fokus på  
lederstrukturen, og hvordan prosjektet 
påvirkes nivåene under kommunal-sjefsnivå 
  

Arbeiderpartiet Forslaget fikk 
13 stemmer og 
falt 

Innkjøpsordningen 
  
Bamble kommune er med i GKI samarbeidet, 
og det åpner for muligheter til å kjøpe varer 
og tjenester hos flere leverandører. 
Kommunedirektøren bes å  
bekjentgjøre ovenfor de ansatte i kommunen, 
de retningslinjene og handlingsrommet som 
eksisterer i GKI avtalene når de foretar 
innkjøp. 
  

Arbeiderpartiet Forslaget fikk 
14 stemmer og 
falt 

Prosjekter og innovasjon 
  
Bamble kommune har gode eksempler på 
hvordan man kan utføre oppgaver og få til 
nyskaping gjennom innovasjon. Imidlertid er 
det også enheter i  
kommunen som trenger et løft. Statlige og 
regionale forskningsmidler er tilgjengelige for 
kommuner som ønsker å gå foran og teste ut 
nye måter å produsere  
og lever tjenester på. Frisk Bris er en slik 
innovativ enhet som hele tiden er på leit etter 
nye og innovative måter å jobbe på. 
Kommunedirektøren bes om å  
komme tilbake til kommunestyret i løpet av 
2024 med en sak hvor han beskriver hvordan 
han vil benytte lærdom fra f.eks. Frisk Bris til å 
utvikle kommunen. 
  

Arbeiderpartiet Forslaget fikk 
14 stemmer og 
falt 

SLT team Bamble ungdomsskole 
  
Det opprettes et SLT team (Samordning av 
Lokale rus- og kriminalitetsforebyggende 
Tiltak) på Bamble ungdomsskole etter modell 
av Porsgrunn og Skien  
kommuner. Teamet skal være på plass innen 
påske 2024. Hensikten er å styrke det 
systematiske forebyggende arbeidet overfor 
unge i Bamble kommune. 

Arbeiderpartiet Forslaget fikk 
14 stemmer og 
falt 
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Ledige kontorer i kommunale bygg 
  
Det er ledige kontorer i flere kommunale 
kommunale bygg. Som et eksempel drifter 
kommunalteknisk en brakkerigg på Eik mens 
det er ledige kontorlokaler  
både i Rådhuset og i Sentrumsgården, som i 
tillegg til å romme ledige kontorer også er 
universelt utformet. Det igangsettes et arbeid 
innen 1 kvartal 2024 med  
et klart mål om å optimalisere kontorbruken 
internt i kommunen slik at færrest mulig 
kontorer står tomme. 
  

Arbeiderpartiet Forslaget fikk 
14 stemmer og 
falt 

Utrede betalingsordning for levering av avfall 
på Eik gjennvinningsstasjon 
  
Renovasjon i Grenland har innført 
betalingsordning for levering av avfall både i 
Porsgrunn og Skien. Gjenvinningsstasjon på 
Eik blir flittig benyttet, faktisk også  
innbyggere utenfor Bamble. Vi ber om en 
vurdering av om det også kan innføres en 
betalingsordning på gjenvinningsstasjon på 
Eik. Eventuelle inntekter bør i  
størst mulig grad kanaliseres til drift og 
utvikling av Secundus. Sak fremlegges for 
kommunestyret i løpet av 2024. 
  

Arbeiderpartiet Forslaget 
trekkes 

Oppsigelser ved innsparing 
  
Ingen ansatte skal sies opp i forbindelse med 
innsparinger i kommunen 
  
  

Arbeiderpartiet Forslaget fikk 
11 stemmer og 
falt 

Personvern ved budsjettfremleggelse 
  
I forbindelse med budsjettfremleggelse og 
forslag om eventuelle innsparinger skal 
forslaget legges frem på virksomhetsnivå, ikke 
peke direkte på ansatte.  
Dette er nedfelt i lov- og avtaleverk og interne 
retningslinjer. Slike forslag skal drøftes med 
de ansattes organisasjoner. 
  
  

Arbeiderpartiet Forslaget fikk 
12 stemmer og 
falt 
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Strategi for befolkningsvekst 
  
Det skal utvikles en helhetlig strategi for 
tilflytning til Bamble med konkrete tiltak for å 
øke befolkningstall og inntekt til kommunen. 
Denne planen skal være  
ferdig innen sommeren 2024 og evalueres 1 
gang i året. 
  

Arbeiderpartiet Forslaget fikk 
12 stemmer og 
falt 

Eksterne tilskuddsordninger 
  
Det finnes en rekke ordninger hvor 
kommunen kan søke om støtte til ulike tiltak 
utover ordinær drift. Kommunen utarbeider 
en kommunal strategi og øker  
kompetansen på dette i alle 
kommunalområder. 
  

Arbeiderpartiet Forslaget fikk 
13 stemmer og 
falt 

Bobilparkering i Langesundområdet 
  
Kommunen tar initiativ til å utrede 
muligheten for å etablere en sentrumsnær 
bo-bilparkering i Langesundsområdet. Hvis 
mulig bør dette være avklart og etablert før 
sommeren 2024. 
  

Arbeiderpartiet 
  

Forslaget 
trekkes 

Gjestehavndrift 
  
Driften av kommunale gjestehavner 
profesjonaliseres. Kommunen tar ansvar for 
driften, gjerne i samarbeid med frivillige 
og/eller sommervikarer. Betaling  
innføres basert på modell etter f.eks. Kragerø. 
En profesjonell drift med tilstedeværende 
båt-verter vil bidra til større utskifting ved 
havnene på Stathelle, Langesund og Langøya 
og heve attraktiviten for  
familier. 
Driften skal være på plass fra sesongen 2024 
  

Arbeiderpartiet Forslaget fikk 
12 stemmer og 
falt 

T-Bryggen i Langesund 
  
T-bryggen og området innenfor er betydelig 
oppgradert. Denne bryggen et tiltenkt 
handlende til Langesund, ikke for 
overnattingsgjester. Bryggen er ikke  
synlig på båtappen “Go marina”. Mange 
benytter denne og derfor er bryggen lite 

Arbeiderpartiet Forslaget fikk 
11 stemmer og 
falt 
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benyttet. I tillegg bør det legges ut akter-feste 
(moringer) slik at båter kan  
fortøye trygt ved bryggen. 
  
  
Omgjøring av stillinger og optimal bruk av 
ressursene 
  
Det er krevende å tiltrekke oss kvalifisert 
arbeidskraft på flere fagfelt i kommunen. For 
å utnytte ressursene mest mulig optimalt skal 
det gjennomføres en  
grundig vurdering om det er nødvendig å 
omgjøre stillingen. Det skal gjøres en 
vurdering om den aktuelle 
avdelingen/enheten har organisert 
arbeidsoppgavene  
optimalt. ADU skal fra og med 1 kvartal 2024 
få fremlagt kvartalsvise rapporter på hvor 
mange stillinger blir omgjort. 
  

Arbeiderpartiet Forslaget fikk 
10 stemmer og 
falt 

Demenskoret 
  
Videre drift av Demenskoret sikres videre drift 
utover 2024 
  

Arbeiderpartiet Forslaget fikk 
12 stemmer og 
falt 

Bystranda ferdigstilles i tråd med avtale med 
PBBBL og tidligere KS vedtak. 
  
Fiskereiser flyttes før 1. mai 2024 
  
Vi ber om en redegjørelse/utredning fra 
Kommunedirektør om når bystranda er klar 
innløpet av 2.kvartal i 2024 

Arbeiderpartiet Forslaget fikk 
14 stemmer og 
falt 

Utvidelse av gjestebrygge Langøya 
  
Langøya er et populært sted. Ved å forlenge 
indre og ytre mot nord, og legge ut en mot 
sør med bølgebryter oppnår vi et familiested 
med mange muligheter. 
Finansieres med ekstramidler fra Skagerak 
Energi 
  

Arbeiderpartiet 
  

Forslaget 
trekkes 

Kommunen i samskaping med lag og 
foreninger 
  
Kommunen bes om, sammen med frivillige lag 
og foreninger, om å se på løsninger for 
hvordan kommunen kan bistå for å stimulere 

Venstre Forslaget ble 
vedtatt med 
20 stemmer 
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til aktivitet for frivillige lag og foreninger til 
tross for at tilskudd til dette avvikles. 
Eksempelvis: Kan det være løsninger med 
utlån av utstyr eller annet? 
  
Bruken av bygninger i kommunens eie 
  
Vi ser det kan være nødvendig å se på bruken 
av bygninger i kommunens eie. Imidlertid 
behøver ikke dette innebære vurderinger 
med formål om salg, men om 
samlokaliseringsløsninger, utleiemuligheter 
o.l. Vi ønsker derfor snarere at midler ikke 
settes av for å vurdere salg av disse, men til å 
nøyere se på muligheter nevnt innledningsvis 
her. 
  

Venstre Forslaget fikk 
12 stemmer og 
falt 

Drift av gjestebryggene  
  
Samskaping med kommunen og frivillige lag 
og foreninger: Drifte gjestebryggene i 
samarbeid mellom kommunen, 
organisasjoner og næringsliv. Det anbefales 
(jf. KSK-rapport nr. 16/2023), at det utredes 
om det er potensiale for å etablere 
«samskapende» virksomhet hvor kommunen 
inviterer relevante organisasjoner, næringsliv 
og innbyggere som påvirkes av 
gjestebryggene til sammen å drifte og 
eventuelt videreutvikle gjestebryggene. 
Kommunens rolle vil i et slikt 
samskapingsprosjekt i større grad ha en rolle 
som tilrettelegger, enn hovedaktør i 
utføringen av driftsoppgavene. Flere andre 
kommuner drifter gjestebrygger etter slikt 
prinsipp med suksess, og her kan vi lære av 
andre. 
Det foreslås videre: 
- Endringer i maksgrense (maks fot) for 
fritidsbåter i gjestehavnen: Vil frigjøre mer 
plass for flere folk som kan gjeste bryggene og 
Langesund. Hva maksgrensen skal være hvor, 
må avklares i kompetente fora. 
- Gratis fortøyning, dagtid: I planperioden 
redusere til 3 timer gratis (ikke 4 timer, som 
nå). 
- Betalt fortøyning fra kl. 19:00 (ikke fra kl. 
20:00 som nå). 

Venstre Forslaget fikk 3 
stemmer og 
falt 
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- Antall liggedøgn: 2 døgn (mot 3 døgn 
tidligere): Det vil gi rom for at flere kan 
fortøye ved gjestebryggen og tilrettelegge for 
flere besøkende i løpet av en helg f.eks. 
- Øke gebyret med kr. 50,- for alle 
priskategoriene for fortøyning om sommeren. 
  

 
KST - 58/23 vedtak 
 1. Målene og budsjettpremissene slik de fremkommer i kunnskapsgrunnlaget og i 
økonomiplanen legges til grunn for Bamble kommunes virksomhet og tjenester i perioden. 
 2. Driftsbudsjettet for 2024 og økonomiplan 2024-2027 vedtas i henhold til 
bevilgningsoversikter drift etter § 5-4 første ledd og § 5-4 andre ledd. Investeringsbudsjettet 
for 2024 og økonomiplan 2024-2027 vedtas i henhold til bevilgningsoversikter investering 
etter § 5-5 første ledd og § 5-5 2. ledd.  I budsjettet for 2024 forutsettes det at 
kommunalområdets driftsrammer og investeringsrammer bevilges netto. 
Kommunedirektøren har fullmakt til å disponere/avsette på kommunalområdenes fond, 
samt å overføre midler fra kommunalområdenes driftsbudsjetter til investeringsbudsjetter. 
 3. Kommunestyret godkjenner låneopptak på inntil kr. 120.757.000  til finansiering av 
investeringer i 2024. Kommunestyret godkjenner opptak av Startlån i Husbanken i 2024 til 
videre utlån på inntil kr. 60 000 000.   
 4. Kommunestyret vedtok ny alminnelig taksering av alle eiendommer, gjeldende fra 
1.1.2021, K-sak 1/21 den 11.02.21. Den generelle skattesatsen settes til 4 promille 

1. I henhold til eiendomsskatteloven (eskl.) § 12, bokstav a differensieres skattesatsen, 
ved at satsen som skal gjelde for bolig- og fritidseiendommer settes til 3,0 promille. 

2. Det tilordnes bunnfradrag for bolig- og fritidseiendommer i 2023 på kr. 400 000,- 
3. Eiendommer i henhold til vedlagte liste gis fritak etter eiendomsskatteloven §7. 

Fritaket gis for et år av gangen. 
4. Retningslinjer for bunnfradrag videreføres uendret. 
5. Det skrives ut skatt på det særskilte skattegrunnlaget (overgangsregel til esktl. §§ 3 

og 4, første ledd første pkt.). 
 5.  Tidligere vedtatte bevilgninger til investeringer som er ubrukte ved utgangen av 2023 
videreføres til bruk i 2024 i den utstrekning det er behov for rebudsjettering av ubrukte 
midler.  Kommunedirektøren delegeres fullmakt til å justere budsjettene for 2024 når 
regnskapet for 2023 er klart.   
 6.  Budsjettet for KF Frisk Bris vedtas i styremøte ultimo november. Budsjettvedtak legges 
ved.  
 7.  Gjeldende økonomireglement vedtatt av kommunestyret legges til grunn for 
disposisjoner iht. dette vedtaket.   
 8.  Budsjettramme for kontrollarbeidet i Bamble kommune (kontroll, tilsyn og revisjon) for 
2024 settes til 1.650.000,-. 
 9.  I henhold til kommuneloven § 14.2 vedtas følgende finansielle måltall for utviklingen av 
kommunens økonomi, prosent i forhold til brutto driftsutgifter:  

1. Netto driftsresultat i prosent av brutto driftsinntekter skal for perioden 
gjennomsnittlig minst være på nasjonalt mål for netto er fra TBU satt til 1,75%. 

2. Kommunens samlede disposisjonsfond i prosent av brutto driftsinntekter skal minst 
være på gjennomsnittet for KOSTRA gruppe 7 i sist avlagt regnskap, 12,6%. 

3. Netto lånegjeld i prosent av brutto driftsinntekter skal normalt ikke overstige 
gjennomsnitt i KOSTRA gruppe 7 i siste regnskapsår, 101,2% 
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4. Netto finans og avdrag i % av brutto driftsinntekter skal normalt ikke overstige 
gjennomsnitt i KOSTRA gruppe 7 i siste regnskapsår, 4,5.  

 10.  Kommunedirektøren gis fullmakter til å justere mellom kommunalområdenes 
driftsrammer for tekniske og ikke prinsipielle endringer i løpet av året. 
 11. Kommunedirektøren gis fullmakt til å gjennomføre innsparingstiltakene slik de 
fremkommer i budsjett 2024 og økonomiplan 2024-2027. Det skal rapporteres i 
driftsrapportene om status og fremdrift for innsparingstiltakene. 
 12.  Kommunedirektøren gis fullmakt til å kunne iverksette avtalen om bruk av kassekreditt 
med kassekreditt inntill 50 mill. kroner slik den er angitt i avtalen med vår 
hovedbankforbindelse DNB,  og kan trekke på denne ved behov.  
 13.  Ved omstilling i Bamble kommune skal det avklares  

1. mulighet for omplassering i lignende stilling fast  
2. mulighet for omplassering lignende stilling midlertidig  
3. mulighet for omplassering i annen stilling 
4. mulighet for kvalifisering til annen stilling 

Omstilling og nedbemanning skal gjennomføres i tråd med lov og avtaleverk og vedtatte 
retningslinjer i Bamble kommune. Dersom den ansatte etter endt prosess selv velger å takke 
nei til foreslåtte løsning, kan oppsigelsesprosess igangsettes. 
14. Kommunale avgifter og betalingssatser økes med 6,7 % (kommunal deflator 2022) med 
følgende unntak: 

1. Avgifter og gebyrer der satsene fastsettes sentralt. 
2. Husleier innenfor kontraktsperioden justeres i tråd med husleielovens 

bestemmelser.  
3. Husleiene i omsorgsboliger skal inkludere kostnader til TV og internett. 
4. Priser for utlevering av eiendomsinformasjon reguleres med 3,7%. Avrundes opp til 

nærmeste 1 krone for beløp under 100 kroner og nærmeste 5 kroner for beløp over 
100 kroner.  

5. Mindre endringer av reguleringsplaner etter plan og bygningsloven §12-14 settes opp 
til 25 000 kroner.  

6. Gebyrområdene har følgende dekningsgrader for 2024: 
Vann 100% 
Avløp 100% 
Renovasjon 100% 
Feiing 100% 
Slamtømming 100%  
Private planer 100% 
Byggesak 100% 
Oppmåling 100% 
Tilsyn og kontroll 100% 

7. Forskrift for gebyrer etter plan- og bygningsloven, eierseksjonsloven, matrikkelloven, 
forurensingsloven, konsesjonsloven og jordloven behandles som egen 
sak. Gebyrregulativene reguleres slik at målet om 100% dekning av selvkost i oppnås i 
2024.  

8. Årsgebyret for vann i Bamble kommune er todelt, bestående av et fast 
abonnementsgebyr og et variabelt forbruksgebyr. Abonnementsgebyret i 2024 settes 
lik kr 3 631 og forbruksgebyret lik 17,19 kr/m³. Samlet årsgebyr blir da kr 5 780 for en 
normalabonnent med årlig vannforbruk lik 125 m³. 

9. Årsgebyret for avløp i Bamble kommune er todelt, bestående av et fast 
abonnementsgebyr og et variabelt forbruksgebyr. Abonnementsgebyret i 2024 settes 
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lik kr 4 634 og forbruksgebyret lik 23,75 kr/m³. Samlet årsgebyr blir da kr 7 603 for en 
normalabonnent med årlig vannforbruk lik 125 m³. 

10. Normalgebyret for renovasjon i 2024 settes lik 4 370 kroner. Dette er en endring på 
12,5 % fra 2023 til 2024. Gebyret til den enkelte abonnent vil variere med 
abonnentkategori. 

11. Normalgebyret for slamtømming i 2024 settes lik 4 531 kroner. Dette er en endring 
på 15,0 % fra 2023 til 2024. Gebyret til den enkelte abonnent vil variere med 
abonnentkategori. 

12. Normalgebyret for feiing i 2024 settes lik 950 kroner. Dette er en endring på 4 % fra 
2023 til 2024. Gebyret til den enkelte abonnent vil variere med abonnentkategori. 

13. Salg av tilleggstomt til eksisterende bolig: med henvisning til Kommunestyresak 
99/12 fastsetter administrasjonen pris ut ifra lokale forhold. 

14. Bevillingsgebyret blir regulert av Helse- og omsorgsdepartementet som vedtar en 
endring av «Forskrift om omsetning av alkoholholdig drikk mv» § 6-2. 
Endringsforskriften blir som oftest vedtatt i november og endringen trer i kraft 1. 
januar året etter. 

15. Tobakksgebyr: Tilsynsgebyret for tobakk er regulert av Lov om vern mot 
tobakksskader (tobakksskadeloven) § 15 og forskrift om registrerings- og 
bevillingsordning for tobakksvarer mv § 33. Tilsynsgebyret blir regulert Helse- og 
omsorgsdepartementet gjennom en endringsforskrift som vanligvis blir vedtatt i 
november og trer i kraft 1. januar året etter. 

16. Foreldrebetaling for mat på SFO, kost i barnehagene, betaling kost 
barnehageansatte, salg av kantineprodukter på skolene og husholdningspenger i 
bofellesskap økes med prisveksten for 2024 på 3,9% slik at inntektene økes i takt 
med kostnadene. 

17. Det foreslås i statsbudsjettet at maksimalprisen for et ordinært heltidstilbud i 
barnehage opprettholdes med 3 000 kroner fra 01.01.2024 og reduseres til 2 000 
kroner fra 01.08.2024. Foreldrebetaling gjelder for 11 måneder og hvis statsbudsjett-
forslaget blir vedtatt, skal foreldrene maksimalt betale 28 000 kroner for en 
barnehageplass i 2024. 

18. Helse og omsorgs betalingssatser følger forskrift om egenandel for kommunale helse- 
og omsorgstjenester (FOR-2011 - 12 - 16 - 1349). 

19. For konsultasjoner ved vaksinasjonskontoret tas en konsultasjonstakst på 150 kr for 
de over 16 år, under 16 år gratis. I tillegg kommer vaksineprisen rundet av til 
nærmeste 50 kr. Influensavaksine prises hver høst i forhold til innkjøpspris og andre 
kostnader evt. ved statlige føringer så brukes disse.  

20. Middager som kjøres ut økes med 5 kroner per porsjon. 
21. Når det gjelder egenandeler som ikke er fastsatt av Stortinget vil disse legges på 

samme nivå som nærliggende og sammenlignbare kommuner innenfor forskriftens 
rammer. 

22. Når det gjelder betalingssatser for praktisk bistand og opplæring så vil 
betalingsregulativet i tillegg til å holde seg innenfor forskriftens rammer gjelde for 
alle brukere. 

23. For nye tjenester, spesielt innenfor velferdsteknologi, vil betalingsregulativet settes 
opp i henhold til de rammer forskriften setter. 

24. Tilskudd og refusjoner som går mot lønn, reguleres mot reell lønnsøkning. 
Administrasjonen gis fullmakt til å justere gjeldende betalingsregulativer med vedtatt 
prisstigning. Hvis det ikke er vedtatt noe annet, så avrundes satsene til nærmeste hele 
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krone. Hvis det er aktuelt med andre endringer enn prisregulering fremmes dette som egen 
sak til kommunestyret. 
  
VERBALFORSLAG 

25. Plassering av finanskapital – etiske retningslinjer 
Kommunedirektøren legger fram en sak om etiske retningslinjer for plassering av 
kommunens finanskapital 

26. Kommunal strømavtale 
Administrasjonen bes om å utrede mulighet for en frivillig kommunal ordning der 
innbyggerne går inn på en felles strømavtale med kommunen og dermed kan oppnå 
en «storkunde-fordel». 

27.  Mer lek i skolen  
I evalueringen av seksårsreformen, gjennomført av OsloMet i 2022, dokumenteres en 
bekymringsfull utvikling med stadig mindre lek i norske skoler. Dette er relevant også 
i vår kommune. Vi støtter oss til rapporten, og oppfordrer til mer lek som pedagogisk 
virkemiddel i skolehverdagen, og også at fri-lek kan bli en mer naturlig del av 
skolehverdagen. Moseby Oppvekstsenter i Kristiansand kan vise til gode erfaringer 
med lek i skolen, og her kan det være inspirasjon å hente. Vi oppfordrer til at 
tiltakene spesielt retter seg inn mot våre førsteklassinger. 

28. Digitalisering 3.0 
Det er på tide at kommunen gjør all åpen informasjon lett tilgjengelig i digitale 
formater som kan benyttes både internt i administrasjonen, av politikere og av 
innbyggerne. Ofte har man behov for å kunne se en utvikling over tid og slik 
informasjon er i dag svært krevende å oppdrive. Det kreves gjennomgang av 
rapporter som kan være publisert og tilgjengelige, men likevel vanskelig å finne, eller 
man må kjenne "rette vedkommende". Ved å samle relevante data i tabeller som kan 
leses både av mennesker og maskiner, får vi en demokratisering gjennom lik tilgang 
til informasjon. 

29. Redd fisken i Skagerak!  
Vi vil at Bamble kommune skal være en foregangskommune i kampen for å redde 
fisken i Skagerak. Dette skal gjøres gjennom en kunnskapsbasert tilnærming der man 
aktivt går inn for å forstå og kartlegge mekanismene som påvirker fiskens levevilkår. 

30.  Kartlegging av restaurerbar natur 
Vi vil utrede muligheten for å kartlegge restaurerbar natur i kommunen slik at 
utbygging som innebærer nedbygging av naturområder kan kompenseres ved 
tilbakeføring av natur i andre områder. Utredning gjøres i sammenheng med revisjon 
av kommuneplanens arealdel. 

31. Lærlinger 
Det forutsettes at man ved ansettelse av lærlinger hensyntar kommunens behov for 
kompetanse. 

32. Salg av festetomter 
Kommunedirektøren bes intensivere salg av kommunale festetomter og vurdere 
prisfastsetting som gir gode incentiver for kjøp. 

33. Venneklubben 
Det har tidligere vært driftet en “Venneklubb” for de eldste barna på barneskolene 
gjennom prosjektmidler. Dette er en sosialiseringsarena for barna og bidrar til at de 
blir vant til å bruke klubb-tilbudet i kommunen, som igjen er positivt med tanke på 
bruk ved overgang til ungdomsskolen.  
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Det bes om en sak som beskriver kostnader, fordeler og ulemper ved en lav-terskel 
klubbdrift 1 gang i uka per barneskole. 

34.  Legge ut flere flytebrygger ved Langøya 
Administrasjonen bes om å legge frem en sak om å sette ut flere flytebrygger med 
kapasitet for større båter, primært ved kommunalt område, på Langøya før 
sommeren. 

35. Bobilparkering i Langesund 2024 
Vi ber administrasjonen om å etablere en løsning for bobilparkering på tomten til 
Langesund ungdomsskole for 2024. Sak legges frem til politisk behandling innen 
utgangen av april. 

36.  Prøveprosjekt med økt grunnbemanning for å redusere sykefravær  innen velferd 
Bamble kommune har nå et prøveprosjekt om økt grunnbemanning i barnehage. 
Administrasjon bes om å fremme en sak om tilsvarende prøveprosjekt innenfor 
velferd, med hovedfokus på å få redusert sykefraværet. Oppstart innen 01.09.24 

37. Gjøre Bambles private skogsbilveger mer tilgjengelig for allmenheten.  
Administrasjonen bes kontakte Bamble Skogeierlag med formål å avklare muligheter 
for å kunne benytte private skogsbilveger for å øke allmenhetens tilgjengelighet til 
kommunens utmark. 

38. Redusere konsekvensene av å vokse opp i familie med lav inntekt 
 I Bamble vokser om lag 300 barn opp i familier med vedvarende lav inntekt. 
Kommunestyret ber om å få en sak om hvordan man kan hjelpe disse familiene til å 
benytte alle tilgjengelige ordninger for å bedre situasjonen for disse barna, f.eks 
gjennom bruk av Bli-Med midler osv. Det må også sikres at alle muligheter benyttes 
ift. at foresatte kan få en tilknytning til arbeidslivet. 
Kommunestyret ber også om en vurdering av løsninger hvor kommunen og frivillige 
organisasjoner kan samarbeide bedre. 

39.  Organisering av eiendomsvirksomheten 
Kommunedirektøren bes utrede alternative løsninger for organisering av 
Eiendomsvirksomheten med målsetting om effektiv drift og forvaltning , optimalisert 
arealbruk, og ivaretakelse av eiendoms kapitalen.  
Kommunestyret ber om en egen sak så raskt som mulig -  senest i 3 kvartal 2024. 

40. Kommunen i samskaping med lag og foreninger 
Kommunen bes om, sammen med frivillige lag og foreninger, om å se på løsninger for 
hvordan kommunen kan bistå for å stimulere til aktivitet for frivillige lag og 
foreninger til tross for at tilskudd til dette avvikles. Eksempelvis: Kan det være 
løsninger med utlån av utstyr eller annet? 

  
 
Fellesbudsjett 2024-2027 - H, Krf, Frp 
  
Driftsendringer oppsummert 
  
Både prognosene for årets regnskap og kommunedirektørens budsjettforslag for 2024 
beskriver en kommuneøkonomi med store utfordringer. Vi har de siste årene brukt mer 
penger enn vi har hatt, noe som både har tæret på fondene og økt behovet for låneopptak, 
med påfølgende høye rentekostnader. 
Da budsjettet for 2023 ble vedtatt, var det med et forventet underskudd på ca. 32 millioner 
kroner. Gjennom året er vi blitt presentert for stadig større overskridelser, og underskuddet 
har nærmet seg 100 millioner kroner! 
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Heldigvis får vi ca.34 millioner kroner i ekstraordinært utbytte fra Skagerak Energi, noe som 
igjen fører til at årets underskudd “bare” blir på ca.60 millioner kroner. 
I kommunedirektørens budsjettforslag vises det at kommunen for alvor vil sette “tæring 
etter næring”, og stoppe opp en kostnadsutvikling som ellers ville ført oss inn i “register om 
betinget godkjenning og kontroll” (ROBEK). 
Havner vi i dette registeret, blir vi satt under administrasjon, og vi kan forvente at alle ikke 
lovpålagte oppgaver vil bli avviklet. 
Vi er enige i at kostnadsutviklingen må stanses, men vi vil endre flere av kuttforslagene. 
Ved hvert enkelt endringsforslag ligger forklarende kommentarer, men vi vil her fremheve 
de postene som har skapt mest engasjement: 

 Eiendomsskatt 
o Vi vil ikke kaste enda flere kostnader over på bedriftene eller innbyggerne i 

kommunen.  
o Derfor øker vi ikke eiendomsskatt. 
o Vi vil for 2024 øke bunnfradraget fra 350.000 til 400.000 

  
 Salg av eiendommer og bygninger: 

o Vi har hele tiden vært tydelige på at vi vil redusere kommunens forpliktelser 
og driftskostnader knyttet til eiendom. Innbyggerne har også støttet oss i 
dette. 

o Vi freder ingen bygninger fra å bli solgt, men vi ser det er viktig å ta flere 
innspill knyttet til enkelte bygninger på alvor. For eksempel: 
 Sentrumsgården, Langesund 

 Storsalen benyttes mye til øvelser, konserter, revyer, 
bygdekino og andre arrangementer. Det er i øyeblikket 
uklart hvor mye av dette som kan overføres til den nye 
storsalen på Grasmyr. 

 Over storsal, galleri og 2 små butikker er det 2 etasjer som er 
så og si tomme. De kontorplassene som er igjen kan flyttes 
til f.eks rådhuset eller et annet tilgjengelig lokale. 

 Kommunen bruker årlig 1,1 millioner kroner for å drifte 
dette bygget. 

 Vi vil be om en sak som beskriver konsekvenser for økonomi, 
dagens bruk og mulig fremtidig bruk. 

 Clarks Minde, Langesund 
 Det er i øyeblikket uklart om det er noen juridiske hindringer 

for et salg. 
 Det er opplyst at bygget nå benyttes av 9 foreninger som 

sammen representerer oppunder 2000 medlemmer. 
 Foreningene bidrar selv med deler av driften, og det har 

også kommet innspill på at foreningene har kapasitet til å ta 
et større ansvar for drift og vedlikehold. 

 Kommunen bruker årlig ca.350.000 kroner for å drifte dette 
bygget. 

 Vi vil be om en sak som beskriver konsekvenser for økonomi, 
dagens bruk og mulig fremtidig bruk. 

 Cudrios Gate 3, Langesund 
 Det er tidligere bedt om planer for bygget som også 

inkluderer totaløkonomi. 
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 Cudrios Gate 3, slik planene nå foreligger, har en 
totalkostnad på ca.20 millioner kroner. 

 Vi har mottatt flere forslag som kan innebære lavere 
driftskostnader. 

o Disse vil bli vurdert før vi konkluderer. 
  

 Ansatte i kommunen 
o Alle som har vært gjennom omstilling og nedbemanning vet at dette er en 

vond opplevelse. 
 Vi ønsker så langt mulig å skjerme de ansatte i første linje, og vi 

starter med administrasjon og organisering. 
 Vi foreslår nedbemanninger, og vi foreslår fjerning av betalt 

spisepause for de som ikke er tvunget til til å være på arbeidsplassen 
gjennom en hel vakt. 

 Dette er svært omfattende prosesser, og det er viktig at dette 
gjennomføres innenfor gjeldende lover og avtaleverk. 

  
 Rehabiliteringsteam og koordinatorer innen velferd 

o Vi vil skjerme rehabiliteringsteamet, og vi vil også opprettholde dagens 
tilbud med kreftkoordinator og demenskoordinator. 

o Stillingsbrøker og samordning av kommunalområdets øvrige 
koordinatorfunksjoner vurderes. 

  
 SLT-koordinator og miljøveiledere. 

o På lik linje med alle de andre partiene i Bamble vil også vi at dette 
opprettholdes i sin helhet. 

  
 Ungdom og fritid 

o Vi ønsker å videreføre det svært gode arbeidet som gjøres i 
ungdomsklubbene våre. Det må fremdeles gjøres tiltak for å redusere 
utgiftene noe, men vi har stor tillit til at man finner løsninger som i minst 
mulig grad går ut over oppslutningen om klubbkveldene. 

  
 Kulturskolen 

o Kutt reduseres, men gitt at elevtallet har gått ned fra ca 300 for 3-4 år siden 
til dagens 200 elever, forventes det at et kutt på 200 000kr (av ca. 5 mill kr) 
kr kan gjennomføres uten at det går vesentlig ut over tilbudet til elevene. 

  
 Kantine, skole 

o Kantinedrift på ungdomsskole videreføres som nå ut 2024. 
o Vi ønsker at alternative driftsformer vurderes, med virkning fra neste 

årsskifte. 
  

 Fådeling, skole 
o Fådelte undervisning ble foreslått som tiltak tilbake i 2020. Siden den gang 

har elevtallet ved de berørte skoler (Herre og Rønholt) sunket med 15-20%, 
og er nå på ca 85 elever per skole. 

o Det forutsettes at administrasjonen gjør en evaluering av  "beste praksis" på 
dette området for å unngå de dårlige erfaringene man gjorde i 2020. Det 
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finnes i underkant av 1000 skoler som driver fådelt i Norge, og det er 
publisert forskning på dette området, så det er mye god erfaring å lære fra 
her. 

o Ved å utsette innføringen til høsten 2025 har administrasjonen god tid til å 
forberede dette tiltaket. 

  
 Mat hjemme til eldre 

o Vi vil for 2024 opprettholde tilbudet som i dag. 
 Vi vil at det gjennomføres en undersøkelse blant brukerne for å få 

mer kunnskap om deres ønsker og behov. 
 Priser økes med kr.5,- pr.porsjon. Dette er i underkant av vanlig 

prisstigning 

 
Inntekts- og formuesskatt 
Økt skatteanslag som følge av forventning om fortsatt høy lønnsvekst og et næringsliv som i 
stort gjør det bra, selv om enkelte bransjer sliter. 
  
Eiendomsskatt 
For 2024 øker vi bunnfradraget fra 350.000,- til 400.000,- 
For de påfølgende årene øker vi bunnfradragene ytterligere. 
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Reduksjon av vedlikehold 
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Tiltaksbeskrivelse 
Det foreslås å redusere vedlikeholdsmidlene til kjøp av tjenester og materiell på drift med 
3,5 millioner kroner for å nå de oppsatte innsparingskrav på eiendom.  Det betyr at ordinært 
vedlikehold minimaliseres til det som er lovpålagt, mens oppgraderinger som kan føres på 
investeringer fredes. 
Endringsbeskrivelse 
Vi finner det uforsvarlig å kutte for mye i vedlikehold, og vi har derfor tilbakeført noe av 
reduksjonen. 
  
Utgiftsdekning for renhold i utleielokaler 
Tiltaksbeskrivelse 
Bamble kommune låner ut sine lokaler til lokale lag og foreninger gratis, som medfører 
ekstrakostnader til renhold og energi. Kostnader til renhold foreslås dekket av brukerne. Det 
er også en forventning om økt renhold i helger.  Miljøserviceavdeling må avklare om dette 
kan imøtekommes. 
Endringsbeskrivelse 
Vi ønsker ikke å belaste frivilligheten i kommunen med denne driftskostnaden 
  
Avvikle arrangementstilskudd 
Tiltaksbeskrivelse 
Det blir mer krevende for frivillige lag og foreninger å holde aktiviteten i gang 
Endringsbeskrivelse 
Vi må kutte hardt første året, men vi legger dette delvis tilbake fra 2025 
  
Redusere strømkostnader - gatelys 
Tiltaksbeskrivelse 
Omlegging til LED vil gi reduserte energikostnader på sikt, og være miljøvennlig. Krever 
innvestering 
Endringsbeskrivelse 
Innføring av LED-lys vil i følge rapport for Kommunalteknikk gi en innsparing på 1 mill per år. 
Vi legger oss midt mellom dette og kommunedirektørens forslag. 
  
Avvikle tilskudd til miljøtiltak i landbruket 
Tiltaksbeskrivelse 
Det er bevilget 400 000 kroner i tilskuddsordning til miljøtiltak i landbruket. Tiltaket foreslås 
avviklet og midlene går til innsparing.  
Endringsbeskrivelse 
Tilskuddet reduseres med 100 000 i 2024.  
Det planlegges med en nedtrapping gjennom økonomiplanperioden. 
  
Markedsføring av sommeraktiviteter - omlegging 
Tiltaksbeskrivelse 
Det foreslås å redusere kjøp av tjenester fra eksterne til markedsføring av 
sommeraktiviteter.  
  
Redusere vintervedlikehold 
Tiltaksbeskrivelse 
Redusere kvaliteten på vintervedlikehold, brøyte litt senere og strø litt mindre. Kun 
vedlikehold i normal arbeidstid 
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Endringsbeskrivelse 
Vi ønsker ikke å redusere nivået på vintervedlikeholdet i kommunen og vi ser det som 
urealistisk å kun skulle utføre dette innenfor normal arbeidstid. 
  
Redusere kurs byggesak 
Tiltaksbeskrivelse 
Streng vurdering av behov 
Endringsbeskrivelse 
Streng vurdering av behov er viktig, men vi kan ikke se at behovet er så lavt at det er riktig å 
budsjettere med 0,- 
  
Redusere kurs regulering 
Tiltaksbeskrivelse 
Streng vurdering av behov 
Endringsbeskrivelse 
Streng vurdering av behov er viktig, men vi kan ikke se at behovet er så lavt at det er riktig å 
budsjettere med 0,- 
  
Redusere vikarbruk og overtid 
Endringsbeskrivelse 
Vi forventer en gevinst på 500.000 på å redusere vikarbruk innen Samfunn 
  
Vurdere flere eiendommer for salg, f.eks. Grasmyr sør, Sundbykåsa, Clarks Minde, 
Sentrumsgården  
Tiltaksbeskrivelse 
Det gjøres en vurdering av konsekvenser av salg av flere eiendommer og bygninger, f.eks. 
Grasmyr sør, Sundbykåsa, Clarks Minde og Sentrumsgården Dette legges frem i egne saker.  
Endringsbeskrivelse 
Hvilke av disse som faktisk skal selges avgjøres først når disse sakene er grundig behandlet. 
Vi ønsker oversikt over eventuelle juridiske begrensninger og konsekvenser/alternative 
løsninger for brukerne av disse byggene. 
Vi kommer til å fremme en sak som beskriver konsekvenser for økonomi, dagens bruk og 
mulig fremtidig bruk. 
  
Festetomter selges  
Kommunens administrasjon bes prioritere salg av festetomter, og om nødvendig justere pris. 
Salgsinntekter benyttes til å betale ned gjeld. 
  
Aktiv på like vilkår Bamble IF 
Tiltaksbeskrivelse 
Redusere sosialt aktivitetstilskudd til BIF når bevilgningen fra KST 108/20 opphører i fra 2025 
Endringsbeskrivelse 
Vi vil videreføre denne aktiviteten, men ønsker at tiltaket ses i sammenheng med tilbudet 
som gis ved Frisk Bris. 
  
Effektiviseringskrav økes fra 1,5 % av brutto driftsutgifter til 2 % av brutto driftsutgifter  fra 
2025 
Tiltaksbeskrivelse 
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På bakgrunn av erfaringene vi har med kostnadsvekst på områder hvor kommunen ikke har 
inntektsgrunnlag for å finansiere økes effektiviseringskravet fra 1,5 % til 2 % av 
kommunalområdenes brutto driftsutgifter fra 2025. Selvfinansierte tjenester er ikke med i 
beregningsgrunnlaget. Økningen er beregnet på samme grunnlag som beregningen som ble 
gjort i 2023. Dette ble satt i forhold til kommunalområdenes brutto driftsutgifter i budsjettet 
for 2023.  Det nye tiltaket i ØP for 2024 viser endringen fra 1,5 % til 2 % økning hvert år fra 
2025.  
Det er ikke definert tiltak for inndekning av innsparingskravet. Dette må utredes og defineres 
i løpet av 2024 for realisering i 2025. 
Endringsbeskrivelse 
Nedbemanning  eller opphør av tjenester iverksettes snarlig. Vi beregner 1/2 års virkning for 
2024 
  
Fsak 4/22 næringsstilling 1 årsverk  
Tiltaksbeskrivelse 
I Formannskapet 02.06.22 ble det vedtatt ny stilling på næring. Kostnaden skulle finansieres 
ved reduksjon av bevillingene til andre tjenesteområder. Stillingen ble besatt i januar 2023, 
men er ikke lagt inn i økonomiplan for 2023-2026. 
Endringsbeskrivelse 
Tiltaksbeskrivelse 
Posisjonen prioriterer ned en ikke lovpålagt tjeneste. Posisjonen ser seg nødt til av 
avvike/redusere med to årsverk knyttet til kommunenes næringsfunksjon. 
  
Hvorfor: 
Som følge av et stort behov for kostnadsreduserende tiltak i kommunen ser posisjonens seg 
nødt til å gjennomføre en reduksjon med to årsverk knyttet til kommunenes 
næringsfunksjon. 
  
Posisjonen legger til grunn at kommunenes næringsarbeid prioriteres og følges opp gjennom 
det breie næringsperspektivet kommunen generelt har, blant annet via følgende: 

 Det løpende arbeidet med kommuneplanenes samfunns- og arealdel.   
 Kommunenes næringsstrategi, som søkes innarbeidet i alle kommunalområder og 

virksomheter i stort og ikke bare i næringsfunksjonen. Handlingsplan fastsettes 
administrativt og søkes tilpasset den nye situasjonen.   

 Utnyttelse og videreutvikling av allerede avsatte arealer til næringsvirksomhet. 
Utvikling skjer blant annet gjennom samarbeid mellom private næringsdrivende, 
offentlige eide selskaper og private investorer, eller enkeltvis av disse. 

 Kommunenes samarbeid med profesjonelle næringsaktører, eksempelvis 
Grenlandssamarbeidet, Power by Telemark, Proventia, NHO m.fl.       

 Kommunenes støtte til etablering av Bamble næringsforening og dennes funksjon 
som næringslivets samlende talerør og lyttepost ovenfor kommunen. 

  
Sommerblomster - Langesund/Stathelle 
Tiltaksbeskrivelse 
Som en konsekvens av innsparingstiltak i budsjettet for 2023 ble det vedtatt en reduksjon av 
rammen for drift og vedlikehold innenfor tjenesteområdet Park. Dette medførte at det ikke 
ble planlagt for sommerblomster i 2023. Bamble kommunestyre fattet i interpellasjonssak 
2/23 i møtet 4/5-2023 vedtak om at midler til sommerblomster fra engangsbevilgning til 
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“Nærmiljømidler”. For at sommerblomster skal etableres og vedlikeholdes i økonomiplan 
perioden må det bevilges tilsvarende midler til ordinær driftsramme for Park.  
Endringsbeskrivelse 
Vi vil ikke kutte dette helt, men innkjøp og drift av dette må kunne utføres til en lavere 
kostnad, f.eks. ved mindre omfattende beplantning. 
  
Tilskuddsordning energieffektivisering* 
Tiltaksbeskrivelse 
Tilskuddsordning energieffektivisering videreføres ikke. Det gjenstår nå ca. 3 millioner på 
den potten som i utgangspunktet var på 5 mill. Vi antar at 1 mill vil være ubrukt når tiltaket 
har opphørt. 
  
Økt  avgift gjestehavner* 
Tiltaksbeskrivelse 
Øke avgifter for gjestehavner - samt prioritere innkreving/kontroll ved bruk av frivillige 
ressurser. Inntekt 2023: 450.000,- uten kontroll (antas inntekt m/kontroll 600.000) Økning 
avgift : 100.000 Kostnad ved kontroll/innkreving 100.000 Forventet økt inntekt totalt 
150.000 Administrasjonen bes finne en løsning for innkreving og kontroll ved å engasjere lag 
og foreninger.  
  
Ta bort miljøveiledere/miljøterapeuter i skole samt SLT koordinator 
Tiltaksbeskrivelse 
Hele budsjettet til miljøterapeuter i skole samt Slt koordinator trekkes inn, det er ikke 
realistisk at vi klarer å kutte hele budsjettet i 2024 da det vil ta noe tid å få effektivere et slikt 
vedtak. Konsekvenser er redusert fokus på forebyggende arbeid i skolene og redusert fokus 
på kriminalitetsforebyggende arbeid. Samlet er det 6,7 årsverk knyttet til 
miljøterapeuter/veiledere skole og 50% stilling som Slt koordinator 
Endringsbeskrivelse 
Vi vil beholde disse ressursene som gjør en svært viktig jobb for Bambles barn og unge. 
  
Ungdom og fritid legges ned 
Tiltaksbeskrivelse 
Alle fritidsklubber i kommunen legges ned. Fritid til barn og unge må ivaretas av 
frivilligheten. Hele beløpet vil ikke kunne spares inn i 2024, da det vil ta tid å effektuere 
vedtaket. 
Det foreslås å legge ned alle fritidsklubbene i kommunen da tjenesten ikke er lovpålagt. 
Stjerneklubben på Herre 

 Jølle på Rønholt 
 Mandagsklubben på Knutepunktet  
 2 etg. på Bamble ungdomsskole.  

Samt gratis transport som koster  160 000kr. pr. år.    
 Endringsbeskrivelse 
Vi ønsker å videreføre det svært gode arbeidet som gjøres i ungdomsklubbene våre. Det må 
fremdeles gjøres tiltak for å redusere utgiftene noe, men vi har stor tillit til at man finner 
løsninger som i minst mulig grad går ut over oppslutningen om klubbkveldene. 
Av foreslåtte sparetiltak nevnes 

 redusere/fjerne bruk av taxi 
 redusere bruk av vikar 
 redusere matbudsjett 
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 forenkle administrasjon 
  
Kulturskolen reduseres med en million kroner 
Tiltaksbeskrivelse 
Kulturskolen er et lovpålagt tjenestetilbud, men nivået er ikke lovregulert. En reduksjon av 
budsjettene vil medføre en kraftig reduksjon av kulturskoletilbudet til barn og unge. På 
hvilke områder kulturskolen skal redusere sitt tilbud vil vi måtte komme tilbake til. 
Endringsbeskrivelse 
Kutt reduseres, men gitt at elevtallet har gått ned fra ca 300 for 3-4 år siden til dagens 200 
elever, forventes det at et kutt på 200 000kr (av ca. 5 mill kr) kr kan gjennomføres uten at 
det går vesentlig ut over tilbudet til elevene. 
En eventuell prisøkning kan kompenseres for ved at det er mulig å søke om «Bli-med» -
midler, for de gruppene som omfattes av ordningen. 
  
Redusere vikarbruk og overtid 
Endringsbeskrivelse 
Vi forventer en effekt på 500.000 ved redusert vikarbruk 
  
Effektiviseringskrav økes fra 1,5 % av brutto driftsutgifter til 2 % av brutto driftsutgifter  fra 
2025 
Tiltaksbeskrivelse 
På bakgrunn av erfaringene vi har med kostnadsvekst på områder hvor kommunen ikke har 
inntektsgrunnlag for å finansiere økes effektiviseringskravet fra 1,5 % til 2 % av 
kommunalområdenes brutto driftsutgifter fra 2025. Selvfinansierte tjenester er ikke med i 
beregningsgrunnlaget. Økningen er beregnet på samme grunnlag som beregningen som ble 
gjort i 2023. Dette ble satt i forhold til kommunalområdenes brutto driftsutgifter i budsjettet 
for 2023.  Det nye tiltaket i ØP for 2024 viser endringen fra 1,5 % til 2 % økning hvert år fra 
2025.  
Det er ikke definert tiltak for inndekning av innsparingskravet. Dette må utredes og defineres 
i løpet av 2024 for realisering i 2025. 
Endringsbeskrivelse 
Nedbemanning  i administrasjon iverksettes allerede fra 2024. 
1/2 års effekt for 2024 
Førstelinje skjermes. 
  
Fådelte skoler* 
Tiltaksbeskrivelse 
Fådelte undervisning ble foreslått som tiltak tilbake i 2020. Siden den gang har elevtallet ved 
de berørte skoler (Herre og Rønholt) sunket med 15-20%, og er nå på ca 85 elever per skole. 
Det forutsettes at administrasjonen gjør en evaluering av "beste praksis" på dette området 
for å unngå de dårlige erfaringene man gjorde i 2020. Det finnes i underkant av 1000 skoler 
som driver fådelt i Norge (det nøyaktig tallet har vist seg vanskelig å finne), og det er 
publisert forskning på dette området, så det er mye god erfaring å lære fra her. Ved å 
utsette innføringen til høsten 2025 har administrasjonen god tid til å forberede dette 
tiltaket, og det forutsettes at skolene er godt forberedt fra dag 1. 
  
Finansiering av fast stilling som rådgiver velferdsteknologi 
Tiltaksbeskrivelse 
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Velferd har hatt denne stillingen i snart 8 år, finansiert av investeringsmidler og noe 
tilskuddsmidler. Det er vesentlig å fortsatt benytte velferdsteknologi med tanke på å jobbe 
effektivt og brukerrettet, samtidig som vi kan prioritere vår kompetanse til brukere som 
trenger dette. 
Endringsbeskrivelse 
Reduser egen bemanning - kjøp av tjenester eksternt etter nøye vurdert behov 
  
Redusere årsverk  
Tiltaksbeskrivelse 
Redusere 5,5 årsverk med fordeling på alle virksomheter %-vis, alternativt redusere og/eller 
fjerne ikke lovpålagte tjenester. Innsparingen videreføres med 4,5 årsverk fordelt på 
planperioden. I hovedsak må virksomhetene melde inn til egen ledergruppe, hver stilling 
som blir ledig for å vurdere om denne skal inn til innsparing.  
Konsekvenser for innsparingene blir betydelige.  
Endringsbeskrivelse 
Reduksjon av administrative tjenester.  
Førstelinjetjenester forutsettes ikke kuttet. 
Vi vil skjerme rehabiliteringsteamet, og vi vil også opprettholde dagens tilbud med 
kreftkoordinator og demenskoordinator. 
 
Stillingsbrøker og samordning av kommunalområdets øvrige koordinatorfunksjoner 
vurderes. 
  
Endre middagsleveranser til hjemmeboende 
Tiltaksbeskrivelse 
Kommunestyret har vedtatt utkjøring av varm mat daglig, med levering mellom kl. 15.00-
16.30. Tidsfestingen gir negative konsekvenser for brukere som må være hjemme til en 
bestemt tid for å motta middag. 
Det foreslås å endre middagsleveranse til 2 ganger per uke og maten leveres vakumpakket.  
Dette krever oppgradering av kjøkkendrift til også å produsere sous-vide mat, og en effekt av 
forslaget kan først forventes etter en oppgradering av kjøkkenet. 
Endringsbeskrivelse 
Kommunedirektøren bes legge frem sak(er) innen utgangen av Juni 2024 vedrørende: 

 Konkretisering av kostnad- og tidsplan for nødvendig oppgradering av kjøkkendriften. 
 Gjennomføring av en brukerundersøkelse, for å avdekke syn på matkvalitet, 

utkjøringstjenesten, pris, etc. 
 Kriterier for å bli omfattet av ordningen, med forslag til endringer av disse, slik at 

flere personer kan komme i målgruppen og dermed potensielt øke antall brukere. 
  
Avvikle kantine Bamble ungdomsskole 
Tiltaksbeskrivelse 
Budsjetterte midler til skolekantine ligger på 817 000 kroner, og det foreslås å avvikle 
kantina på Bamble ungdomsskole. 
Endringsbeskrivelse 
Kantinedrift på ungdomsskole videreføres som nå ut 2024. 
Vi ber om en sak for å se på alternative driftsformer som ikke medfører kostnader for 
kommunen, med virkning fra 01.01.25. 
  
 Økt pris på middagsporsjon hjemmeboende 
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Tiltaksbeskrivelse 
Det foreslås å øke pris på middag med 20 kroner per porsjon. 
Endringsbeskrivelse 
Økning på kr.5,- pr.porsjon, dvs. at vi følger generell prisstigning i samfunnet. 
  
Avvikle eller flytte gjenbruksbutikken Secundus 
Tiltaksbeskrivelse 
Gjenbruksbutikken Secundus betaler 264 000 kroner årlig i husleie. Det må vurderes flytting 
til et kommunalt bygg, alternativt avvikle butikken. 
Endringsbeskrivelse 
Vi opprettholder driften for 2024. 
Kommunedirektøren bes legge frem sak(er) innen utgangen av september 2024 vedrørende 
Secundus, som gir mer kunnskap om gevinstene ved fortsatt drift, både i forhold til sosiale 
tjenester, arbeidstrening og miljø. 
  
Redusere vikarbruk og overtid 
Tiltaksbeskrivelse 
Kommunalområdets drift gjennomgås med tanke på redusert bruk av vikarer og overtid. 
  
Ikke ansette i vacant rådgiverstilling  
Tiltaksbeskrivelse 
Støtte og utvikling har vacant rådgiverstilling.  
Endringsbeskrivelse 
Nedbemanning. Vurdere å redusere andre støttefunksjoner. Prioriterte oppgaver overføres 
Servicetorvet, eller omdisponere ressursene 
  
Reduksjon av avsatte midler til bedriftsintern attføring 
Tiltaksbeskrivelse 
Bamble kommune har et eget budsjett for bedriftsintern attføring, som benyttes blant annet 
i behandling av omstillingsprosesser, personalsituasjoner og langtidsfravær. Med disse 
midlene kan vi iverksette ulike tiltak som arbeidsutprøving på tvers av kommunalområder, 
omplasseringer eller andre målrettede tiltak for å få mennesker til å stå i jobben. Disse 
tiltakene er gode virkemidler som har gitt gode resultater. Det antas at det også gir gode 
samfunnsmessige effekter/virkninger. Hvor mye midler som behøves vil variere fra år til år, 
og det vurderes som forsvarlig å redusere rammen med 500 000 kroner.  
  
Effektiviseringskrav økes fra 1,5 % av brutto driftsutgifter til 2 % av brutto driftsutgifter  fra 
2025 
Tiltaksbeskrivelse 
På bakgrunn av erfaringene vi har med kostnadsvekst på områder hvor kommunen ikke har 
inntektsgrunnlag for å finansiere økes effektiviseringskravet fra 1,5 % til 2 % av 
kommunalområdenes brutto driftsutgifter fra 2025. Selvfinansierte tjenester er ikke med i 
beregningsgrunnlaget. Økningen er beregnet på samme grunnlag som beregningen som ble 
gjort i 2023. Dette ble satt i forhold til kommunalområdenes brutto driftsutgifter i budsjettet 
for 2023.  Det nye tiltaket i ØP for 2024 viser endringen fra 1,5 % til 2 % økning hvert år fra 
2025.  
Det er ikke definert tiltak for inndekning av innsparingskravet. Dette må utredes og defineres 
i løpet av 2024 for realisering i 2025. 
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Effektiviseringskrav økes fra 1,5 % av brutto driftsutgifter til 2 % av brutto driftsutgifter  fra 
2025 
Tiltaksbeskrivelse 
På bakgrunn av erfaringene vi har med kostnadsvekst på områder hvor kommunen ikke har 
inntektsgrunnlag for å finansiere økes effektiviseringskravet fra 1,5 % til 2 % av 
kommunalområdenes brutto driftsutgifter fra 2025. Selvfinansierte tjenester er ikke med i 
beregningsgrunnlaget. Økningen er beregnet på samme grunnlag som beregningen som ble 
gjort i 2023. Dette ble satt i forhold til kommunalområdenes brutto driftsutgifter i budsjettet 
for 2023.  Det nye tiltaket i ØP for 2024 viser endringen fra 1,5 % til 2 % økning hvert år fra 
2025.  
Det er ikke definert tiltak for inndekning av innsparingskravet. Dette må utredes og defineres 
i løpet av 2024 for realisering i 2025. 
Endringsbeskrivelse 
Ordførerlønn redusert - godtgjøringer politisk justert ned 
  
Fjerne betalt spisepause* 
Tiltaksbeskrivelse 
Ved å fjerne betalt spisepause for de som har mulighet for å gå fra arbeidsplassen sin, vil 
kommunen oppnå en gevinst ved lengre daglig og ukentlig arbeidstid og større effektivitet. 
Dette krever prosess med tillitsvalgte og kan tidligst få budsjettmessig effekt fra 2025. I følge 
kommunedirektøren er betalt spisepause en del av de administrative bestemmelser og 
således ikke en del av forhandlingsgrunnlaget. Vi ber om at kommunedirektøren snarlig 
starter prosessen.  

 
  
Salg av varige driftsmidler 
Økt salg av festetomter. 
Salg av byggetomter. 
  
Bevilgningsoversikt investering etter § 5-5 andre ledd 
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Rammebevilgning oppgradering og ombygging kommunale bygg fom.2022 
Tiltaksbeskrivelse 
Det er årlig behov for oppgraderinger og investeringer i eksisterende bygg som kommunen 
har. Det er lagt inn brutto 6 mill. kroner, netto 5 mill. kroner eks mva til dette hvert år i 
perioden. Det foreslås ingen endringer i dette investeringsprosjektet da bruk av midler på 
sikt vil spare kommunen for økte driftskostnader. 
Endringsbeskrivelse 
Reduserer med 1 mill kr 2024,2025,2026 - økes med 2 mill i 2027 
  
Rammebevilgning oppgradering og ombygging kommunale bygg fom.2022 
Tiltaksbeskrivelse 
Det er årlig behov for oppgraderinger og investeringer i eksisterende bygg som kommunen 
har. Det er lagt inn brutto 6 mill. kroner, netto 5 mill. kroner eks mva til dette hvert år i 
perioden. Det foreslås ingen endringer i dette investeringsprosjektet da bruk av midler på 
sikt vil spare kommunen for økte driftskostnader. 
Endringsbeskrivelse 
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Reduserer med 1 mill kr 2024,2025,2026 - økes med 2 mill i 2027 
  
Bygge ny barnehage til erstatning for Falkåsen kunst og kulturbarnehage. 
Tiltaksbeskrivelse 
Kommunestyret behandlet 27.10.22 sak 104/22 - Barnehageplan 2022 - 2030. Det ble 
vedtatt å sette i gang et forstudie for å vurdere muligheten for å erstatte Falkåsen 
barnehage med et nytt og fremtidsrettet barnehagebygg. En slik løsning vil sette kommunen 
i bedre stand til å ivareta svingningene i barnetallet, og samtidig imøtekomme 
barnefamilienes ønsker og behov, på en enda bedre måte enn i dag. Bamble kommune er i 
en krevende økonomisk situasjon, og de økonomiske konsekvensene av en slik investering 
må vurderes nærmere. En utbygging kan tidligst forventes realisert i 2025/2026. 
I K-sak 83/23 vedtok kommunestyret følgende mål for forprosjektet: 
Bambles barnehagetilbud fremstår samlet sett som attraktivt og bidrar til å trekke flere 
småbarnsfamilier til kommunen. 
Falkåsen kunst og kulturbarnehage fremstår som en moderne barnehage med en utforming 
som tilfredsstiller dagens krav til: 
•  en god pedagogisk virksomhet 
•  et godt fysisk arbeidsmiljø 
•  et godt fysisk lekemiljø 
Barnehagen trekker til seg personale med god og riktig kompetanse. 
Resultatmål: 
Utarbeide et grunnlag til folkevalgt behandling vedrørende bygging av ny barnehage på 
Stathelle: 
• vurdere størrelsen på bygget i forhold til tilstrekkelig antall barnehageplasser, mulighet for 
fleksibilitet og uteområdet 
• vurdere om barnehagen skal ha egen tilrettelagt avdeling for barn med store hjelpebehov. 
• utarbeide rom og funksjonsprogram 
• utarbeide kostnadsoverslag 
Forprosjektet skal levere en rapport som skal til folkevalgt behandling høsten 2024. 
Prosjektperioden er satt fra september 2023 til juni 2024. 
Dagens Falkåsen barnehage består av to bygg som ikke ligger i umiddelbar nærhet av 
hverandre. Begge byggene har store behov for renovering, og mangler funksjonelle 
arbeidsplasser for ansatte. Dette kom frem i en rapport allerede i 2013.  Byggende har 
henholdsvis 17 barn under 3 år og 36 barn over 3 år. I 2023 ble forskrift om pedagogisk 
bemanning og dispensasjon i barnehager endret, dette kan medføre at det vil bli krav om en 
styrer på hvert av disse byggene. Dette spørsmålet ble løftet til Statsforvalteren av 
barnehagemyndighet våren 2023, men er pr. idag ikke avklart. 
Endringsbeskrivelse 
Vi utsetter fremdriften ett år i forhold til kommunedirektørens forslag. 
Både på bakgrunn av den økonomiske situasjonen, og et ønske om å vurdere faktisk 
kapasitet og behov. 
  
Rivning av Grasmyrhallen 
Tiltaksbeskrivelse 
Det er besluttet at Grasmyrhallen skal rives. Når det er gjort og tomten er planert med grus 
kan arealet benyttes til parkering inntil ny bebyggelse kommer på plass. Det er viktig å 
redusere antall kvadratmeterne etterhvert som de går ut av bruk.   
Kan eventuelt utsettes ett år. 
Endringsbeskrivelse 
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Riving stoppes - bygg og tomt selges / omreguleres til næring/bolig. 
Bygg kan selges “på rot”. 
Kommunedirektøren bes legge frem en sak som beskriver salg av bygg og tomt, inkludert 
vurdering av omregulering til næring/bolig. 
  
Fornying av biler på Eiendom 
Tiltaksbeskrivelse 
Det er behov for å fornye en del av bilparken på Eiendom da flere av bilene er over 13 år 
gamle om er mye på verksted. Det er store vedlikeholdskostnader som medfører 
forstyrrelser i drift, da bilene er i daglig bruk. Det er i første omgang behov for 4 nye biler. 
Det legges opp til å fase ut fossile biler med el-biler ved nyanskaffelser, der det er mulig. 
Leasing er vurdert, men viser seg å koste mer enn å ha biler i egen drift.  
I tillegg kommer bil spesialtilpasset for snekker. Den er bestilt for 17 måneder siden. Det er 
satt av 700.000,- kroner til denne. 
Endringsbeskrivelse 
Investeringen forskyves over 3 år. 
Det skal også vurderes sambruk av biler tilhørende andre kommunalområder, for mer 
effektiv utnyttelse av bilparken. 
  
  
  
 
 
      
 
Kommunedirektørens innstilling 

 1. Målene og budsjettpremissene slik de fremkommer i kunnskapsgrunnlaget og i 
økonomiplanen legges til grunn for Bamble kommunes virksomhet og tjenester i perioden. 

 2. Driftsbudsjettet for 2024 og økonomiplan 2024-2027 vedtas i henhold til 
bevilgningsoversikter drift etter § 5-4 første ledd og § 5-4 andre ledd. Investeringsbudsjettet 
for 2024 og økonomiplan 2024-2027 vedtas i henhold til bevilgningsoversikter investering 
etter § 5-5 første ledd og § 5-5 2. ledd.  I budsjettet for 2024 forutsettes det at 
kommunalområdets driftsrammer og investeringsrammer bevilges netto. 
Kommunedirektøren har fullmakt til å disponere/avsette på kommunalområdenes fond, 
samt å overføre midler fra kommunalområdenes driftsbudsjetter til investeringsbudsjetter. 

 3. Kommunestyret godkjenner låneopptak på inntil kr. 132.905.000  til finansiering av 
investeringer i 2024. Kommunestyret godkjenner opptak av Startlån i Husbanken i 2024 til 
videre utlån på inntil kr. 60 000 000.   

 4. Kommunestyret vedtok ny alminnelig taksering av alle eiendommer, gjeldende fra 
1.1.2021, K-sak 1/21 den 11.02.21. Den generelle skattesatsen settes til 4 promille 

1. I henhold til eiendomsskatteloven (eskl.) § 12, bokstav a differensieres skattesatsen, 
ved at satsen som skal gjelde for bolig- og fritidseiendommer settes til 3,0 promille. 

2. Det tilordnes bunnfradrag for bolig- og fritidseiendommer i 2023 på kr. 350 000,- 

3. Eiendommer i henhold til vedlagte liste gis fritak etter eiendomsskatteloven §7. 
Fritaket gis for et år av gangen. 
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4. Retningslinjer for bunnfradrag videreføres uendret. 

5. Det skrives ut skatt på det særskilte skattegrunnlaget (overgangsregel til esktl. §§ 3 
og 4, første ledd første pkt.). 

 5.  Tidligere vedtatte bevilgninger til investeringer som er ubrukte ved utgangen av 2023 
videreføres til bruk i 2024 i den utstrekning det er behov for rebudsjettering av ubrukte 
midler.  Kommunedirektøren delegeres fullmakt til å justere budsjettene for 2024 når 
regnskapet for 2023 er klart.   

 6.  Budsjettet for KF Frisk Bris vedtas i styremøte ultimo november. Budsjettvedtak legges 
ved.  

 7.  Gjeldende økonomireglement vedtatt av kommunestyret legges til grunn for 
disposisjoner iht. dette vedtaket.   

 8.  Budsjettramme for kontrollarbeidet i Bamble kommune (kontroll, tilsyn og revisjon) for 
2024 settes til 1.650.000,-. 

 9.  I henhold til kommuneloven § 14.2 vedtas følgende finansielle måltall for utviklingen av 
kommunens økonomi, prosent i forhold til brutto driftsutgifter:  

1. Netto driftsresultat i prosent av brutto driftsinntekter skal for perioden 
gjennomsnittlig minst være på nasjonalt mål for netto er fra TBU satt til 1,75%. 

2. Kommunens samlede disposisjonsfond i prosent av brutto driftsinntekter skal minst 
være på gjennomsnittet for KOSTRA gruppe 7 i sist avlagt regnskap, 12,6%. 

3. Netto lånegjeld i prosent av brutto driftsinntekter skal normalt ikke overstige 
gjennomsnitt i KOSTRA gruppe 7 i siste regnskapsår, 101,2% 

4. Netto finans og avdrag i % av brutto driftsinntekter skal normalt ikke overstige 
gjennomsnitt i KOSTRA gruppe 7 i siste regnskapsår, 4,5.  

 10.  Kommunedirektøren gis fullmakter til å justere mellom kommunalområdenes 
driftsrammer for tekniske og ikke prinsipielle endringer i løpet av året. 

 11. Kommunedirektøren gis fullmakt til å gjennomføre innsparingstiltakene slik de 
fremkommer i budsjett 2024 og økonomiplan 2024-2027. Det skal rapporteres i 
driftsrapportene om status og fremdrift for innsparingstiltakene. 

 12.  Kommunedirektøren gis fullmakt til å kunne iverksette avtalen om bruk av kassekreditt 
med kassekreditt inntill 50 mill. kroner slik den er angitt i avtalen med vår 
hovedbankforbindelse DNB,  og kan trekke på denne ved behov.  

 13.  Ved omstilling i Bamble kommune skal det avklares  

1. mulighet for omplassering i lignende stilling fast  

2. mulighet for omplassering lignende stilling midlertidig  

3. mulighet for omplassering i annen stilling 

4. mulighet for kvalifisering til annen stilling 

Omstilling og nedbemanning skal gjennomføres i tråd med lov og avtaleverk og vedtatte 
retningslinjer i Bamble kommune. Dersom den ansatte etter endt prosess selv velger å takke 
nei til foreslåtte løsning, kan oppsigelsesprosess igangsettes. 
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14. Kommunale avgifter og betalingssatser økes med 6,7 % (kommunal deflator 2022) med 
følgende unntak: 

1. Avgifter og gebyrer der satsene fastsettes sentralt. 

2. Husleier innenfor kontraktsperioden justeres i tråd med husleielovens 
bestemmelser.  

3. Husleiene i omsorgsboliger skal inkludere kostnader til TV og internett. 

4. Priser for utlevering av eiendomsinformasjon reguleres med 3,7%. Avrundes opp til 
nærmeste 1 krone for beløp under 100 kroner og nærmeste 5 kroner for beløp over 
100 kroner.  

5. Mindre endringer av reguleringsplaner etter plan og bygningsloven §12-14 settes opp 
til 25 000 kroner.  

6. Gebyrområdene har følgende dekningsgrader for 2024: 
Vann 100% 
Avløp 100% 
Renovasjon 100% 
Feiing 100% 
Slamtømming 100%  
Private planer 100% 
Byggesak 100% 
Oppmåling 100% 
Tilsyn og kontroll 100% 

7. Forskrift for gebyrer etter plan- og bygningsloven, eierseksjonsloven, matrikkelloven, 
forurensingsloven, konsesjonsloven og jordloven behandles som egen 
sak. Gebyrregulativene reguleres slik at målet om 100% dekning av selvkost i oppnås i 
2024.  

8. Årsgebyret for vann i Bamble kommune er todelt, bestående av et fast 
abonnementsgebyr og et variabelt forbruksgebyr. Abonnementsgebyret i 2024 settes 
lik kr 3 631 og forbruksgebyret lik 17,19 kr/m³. Samlet årsgebyr blir da kr 5 780 for en 
normalabonnent med årlig vannforbruk lik 125 m³. 

9. Årsgebyret for avløp i Bamble kommune er todelt, bestående av et fast 
abonnementsgebyr og et variabelt forbruksgebyr. Abonnementsgebyret i 2024 settes 
lik kr 4 634 og forbruksgebyret lik 23,75 kr/m³. Samlet årsgebyr blir da kr 7 603 for en 
normalabonnent med årlig vannforbruk lik 125 m³. 

10. Normalgebyret for renovasjon i 2024 settes lik 4 370 kroner. Dette er en endring på 
12,5 % fra 2023 til 2024. Gebyret til den enkelte abonnent vil variere med 
abonnentkategori. 

11. Normalgebyret for slamtømming i 2024 settes lik 4 531 kroner. Dette er en endring 
på 15,0 % fra 2023 til 2024. Gebyret til den enkelte abonnent vil variere med 
abonnentkategori. 

12. Normalgebyret for feiing i 2024 settes lik 950 kroner. Dette er en endring på 4 % fra 
2023 til 2024. Gebyret til den enkelte abonnent vil variere med abonnentkategori. 
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13. Salg av tilleggstomt til eksisterende bolig: med henvisning til Kommunestyresak 
99/12 fastsetter administrasjonen pris ut ifra lokale forhold. 

14. Bevillingsgebyret blir regulert av Helse- og omsorgsdepartementet som vedtar en 
endring av «Forskrift om omsetning av alkoholholdig drikk mv» § 6-2. 
Endringsforskriften blir som oftest vedtatt i november og endringen trer i kraft 1. 
januar året etter. 

15. Tobakksgebyr: Tilsynsgebyret for tobakk er regulert av Lov om vern mot 
tobakksskader (tobakksskadeloven) § 15 og forskrift om registrerings- og 
bevillingsordning for tobakksvarer mv § 33. Tilsynsgebyret blir regulert Helse- og 
omsorgsdepartementet gjennom en endringsforskrift som vanligvis blir vedtatt i 
november og trer i kraft 1. januar året etter. 

16. Foreldrebetaling for mat på SFO, kost i barnehagene, betaling kost 
barnehageansatte, salg av kantineprodukter på skolene og husholdningspenger i 
bofellesskap økes med prisveksten for 2024 på 3,9% slik at inntektene økes i takt 
med kostnadene. 

17. Det foreslås i statsbudsjettet at maksimalprisen for et ordinært heltidstilbud i 
barnehage opprettholdes med 3 000 kroner fra 01.01.2024 og reduseres til 2 000 
kroner fra 01.08.2024. Foreldrebetaling gjelder for 11 måneder og hvis statsbudsjett-
forslaget blir vedtatt, skal foreldrene maksimalt betale 28 000 kroner for en 
barnehageplass i 2024. 

18. Helse og omsorgs betalingssatser følger forskrift om egenandel for kommunale helse- 
og omsorgstjenester (FOR-2011 - 12 - 16 - 1349). 

19. For konsultasjoner ved vaksinasjonskontoret tas en konsultasjonstakst på 150 kr for 
de over 16 år, under 16 år gratis. I tillegg kommer vaksineprisen rundet av til 
nærmeste 50 kr. Influensavaksine prises hver høst i forhold til innkjøpspris og andre 
kostnader evt. ved statlige føringer så brukes disse.  

20. Middager som kjøres ut økes med 20 kroner per porsjon. 

21. Når det gjelder egenandeler som ikke er fastsatt av Stortinget vil disse legges på 
samme nivå som nærliggende og sammenlignbare kommuner innenfor forskriftens 
rammer. 

22. Når det gjelder betalingssatser for praktisk bistand og opplæring så vil 
betalingsregulativet i tillegg til å holde seg innenfor forskriftens rammer gjelde for 
alle brukere. 

23. For nye tjenester, spesielt innenfor velferdsteknologi, vil betalingsregulativet settes 
opp i henhold til de rammer forskriften setter. 

24. Tilskudd og refusjoner som går mot lønn, reguleres mot reell lønnsøkning. 

Administrasjonen gis fullmakt til å justere gjeldende betalingsregulativer med vedtatt 
prisstigning. Hvis det ikke er vedtatt noe annet, så avrundes satsene til nærmeste hele 
krone. Hvis det er aktuelt med andre endringer enn prisregulering fremmes dette som egen 
sak til kommunestyret. 
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59/23 Avtale om overdragelse av Stokkevannet barnehage SA 
 
Kommunestyret  14.12.2023 
 
Behandling 
 
Kommunedirektørens presisering i kommunestyret: 
Vises til PS 59/23  
– Avtale om overdragelse av Stokkevannet barnehage AS 
Etter at saken ble behandlet i formannskapet 23.11 og dermed også etter at 
hovedforhandlingene mellom partene var ferdige og avtalen mellom Stokkevannet bhg og 
Bamble kommune var klar for signering 
…fikk Stokkevannet bhg. behov for å gjøre noen mindre justeringer i avtalen og i 
kjøpekontrakten. 
Administrasjonen har som følge av dette m/ bistand fra kommunens advokat nylig vært i nye 
forhandlinger med Stokkevannet bhg. Partene ble da enige om å innta noen nye forhold i 
avtalen og i kjøpekontrakten. 
Kommunedirektørens vurdering er at justeringene/ endringene er små, og endrer ikke 
realitetene i avtalen. 
Revidert avtale vil nå skrives under som forutsatt i saken som ble behandlet i formannskapet 
23.11 
  
  
VOTERING 
Formannskapets innstilling enstemmig vedtatt 
 
KST - 59/23 vedtak 

1. Avtalen godkjennes slik den foreligger. 
2. Midler som eventuelt gjenstår etter endelig avregning går inn i den videre driften av 

barnehagen. 
 
 
 
Kommunedirektørens innstilling 

1. Avtalen godkjennes slik den foreligger. 

2. Midler som eventuelt gjenstår etter endelig avregning går inn i den videre driften av 
barnehagen. 

  

 
 

1.  
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60/23 Endringer i selskapsavtalen - Vestfold og Telemark Revisjon 
IKS 
 
Kommunestyret  14.12.2023 
 
Behandling 
 
VOTERING 
Formannskapets innstilling enstemmig vedtatt 
 
KST - 60/23 vedtak 
Kommunestyret i Bamble vedtar oppdatert selskapsavtale for Vestfold og Telemark revisjon 
IKS som skal gjelde fra og med 1. januar 2024. 
 
Kommunedirektørens innstilling 

Kommunestyret i Bamble vedtar oppdatert selskapsavtale for Vestfold og Telemark revisjon 
IKS som skal gjelde fra og med 1. januar 2024. 
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61/23 Fastsettelse av byggegrense mot sjø mellom Skjerkøya og 
Frier Vest 
 
Kommunestyret  14.12.2023 
 
Behandling 
 
VOTERING 
Formannskapets innstilling enstemmig vedtatt 
 
KST - 61/23 vedtak 

1. Med hjemmel i plan- og bygningsloven(pbl) § 11-17 godkjennes justeringen innenfor 
vedtatt 15.12.22 rullering arealdelen at det fastsetter byggegrense mot sjø innenfor 
sone C. Byggegrense i sjø legges utfor framtidig industri/havneområde i Sildeberger -
Surtebogen og utfor gjeldende plan id 222 Asdalstrand industriområde. 

2. Kommuneplanens arealdel gjelder forrang eldre plan id 222 Områderegulering 
Asdalstrand industriområde. 

3. Kommuneplanens justering kunngjøres i henhold til plan og bygningslovens pbl § 11-
15. 

  
 
 
 
Kommunedirektørens innstilling 

1. Med hjemmel i plan- og bygningsloven(pbl) § 11-17 godkjennes justeringen innenfor 
vedtatt 15.12.22 rullering arealdelen at det fastsetter byggegrense mot sjø innenfor 
sone C. Byggegrense i sjø legges utfor framtidig industri/havneområde i Sildeberger -
Surtebogen og utfor gjeldende plan id 222 Asdalstrand industriområde. 

2. Kommuneplanens arealdel gjelder forrang eldre plan id 222 Områderegulering 
Asdalstrand industriområde. 

3. Kommuneplanens justering kunngjøres i henhold til plan og bygningslovens pbl § 11-
15. 
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62/23 Kommunalteknikk - Gjennomgang av ressursbruk og 
organisering 
 
Kommunestyret  14.12.2023 
 
Behandling 
 
VOTERING 
Formannskapets innstilling enstemmig vedtatt 
 
KST - 62/23 vedtak 
KSK-rapport nr.16/2023 “Kommunalteknikk - gjennomgang av ressursbruk og 
organisering”  tas til orientering  
Formannskapet ber Kommunedirektøren vurdere alternativ organisering av virksomheter og 
tjenester under Eiendom og Kommunalteknikk.  
Interkommunalt samarbeid og samskaping bør også vurderes med bakgrunn i rapportens 
anbefalinger. 
 
 
 
Kommunedirektørens innstilling 

KSK-rapport nr.16/2023 “Kommunalteknikk - gjennomgang av ressursbruk og 
organisering”  tas til orientering  
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63/23 Lokal gebyrforskrift Areal og miljø - endelig godkjenning 
 
Kommunestyret  14.12.2023 
 
Behandling 
 
VOTERING 
Formannskapets innstilling enstemmig vedtatt 
 
KST - 63/23 vedtak 
Lokal gebyrforskrift vedtas med hjemmel i: 
a. lov 27. juni 2008 nr. 71 om planlegging og byggesaksbehandling (plan- og bygningsloven) § 
33- 1  
b. forskrift 26. mars 2010 nr. 488 om byggesak (byggesaksforskriften)  
c. lov 17. juni 2005 nr. 101 om eiendomsregistrering (matrikkellova) § 32  
d. forskrift 26. juni 2009 nr. 864 om eiendomsregistrering (matrikkelforskriften)  
e. lov 16. juni 2017 nr. 65 om eierseksjoner (eierseksjonsloven) § 15  
f. forskrift 1. juni 2004 nr. 931 om begrensning av forurensning(forurensningsforskriften) § 
11-4, jf. lov 13. mars 1981 nr. 6 om vern mot forurensninger og om avfall 
(forurensningsloven)  
g. lov 28. november 2003 om konsesjon ved erverv av fast eiendom mv.(konsesjonsloven) 
h. lov 5. desember 1995 om jord (jordlova)  
i. lov 10. februar 1967 om behandlingsmåter i forvaltningssaker (forvaltningsloven) §§37 og 
38  
j. lov om planlegging og byggesaksbehandling 27. juni 2008 nr 71 (plan- og bygningsloven) § 
33 Dokumentnr.: 22/10346-4 side 2 av 3  
k. forskrift 14. desember 2011 nr 1336 om gebyr for behandling av konsesjons- og 
delingssaker. Denne gir konkrete kronebeløp for gebyrer etter disse lovene), 
  
 
 
 
 
 
Kommunedirektørens innstilling 

Lokal gebyrforskrift vedtas med hjemmel i: 

a. lov 27. juni 2008 nr. 71 om planlegging og byggesaksbehandling (plan- og bygningsloven) § 
33- 1  

b. forskrift 26. mars 2010 nr. 488 om byggesak (byggesaksforskriften)  

c. lov 17. juni 2005 nr. 101 om eiendomsregistrering (matrikkellova) § 32  

d. forskrift 26. juni 2009 nr. 864 om eiendomsregistrering (matrikkelforskriften)  

e. lov 16. juni 2017 nr. 65 om eierseksjoner (eierseksjonsloven) § 15  
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f. forskrift 1. juni 2004 nr. 931 om begrensning av forurensning(forurensningsforskriften) § 
11-4, jf. lov 13. mars 1981 nr. 6 om vern mot forurensninger og om avfall 
(forurensningsloven)  

g. lov 28. november 2003 om konsesjon ved erverv av fast eiendom mv.(konsesjonsloven) 

h. lov 5. desember 1995 om jord (jordlova)  

i. lov 10. februar 1967 om behandlingsmåter i forvaltningssaker (forvaltningsloven) §§37 og 
38  

j. lov om planlegging og byggesaksbehandling 27. juni 2008 nr 71 (plan- og bygningsloven) § 
33 Dokumentnr.: 22/10346-4 side 2 av 3  

k. forskrift 14. desember 2011 nr 1336 om gebyr for behandling av konsesjons- og 
delingssaker. Denne gir konkrete kronebeløp for gebyrer etter disse lovene), 
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64/23 Ny selskapsavtale 2024 for Vestfold, Telemark og Agder 
kontrollutvalgssekretariat IKS (VETAKS) 
 
Kommunestyret  14.12.2023 
 
Behandling 
 
VOTERING 
Kommunedirektørens innstilling enstemmig vedtatt 
 
KST - 64/23 vedtak 

1. Selskapsavtalen 2024 Vestfold, Telemark og Agder kontrollutvalgssekretariat IKS, 
vedtas. 

  
 
 
 
Kommunedirektørens innstilling 

1. Selskapsavtalen 2024 Vestfold, Telemark og Agder kontrollutvalgssekretariat IKS, 
vedtas. 
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65/23 Salg av skoletomta i Krabberødstrand 
 
Kommunestyret  14.12.2023 
 
Behandling 
Nytt forslag, foreslått av Tom Rune Olsen, Arbeiderpartiet 
Pkt 4 tas vekk fra formannskapets vedtak 
 
Tom Rune Olsen (AP) fremmet følgende forslag: 
Pkt 4 tas vekk fra formannskapets vedtak 
  
VOTERING 
Punkt 1 til 3 - Formannskapets innstilling enstemmig vedtatt 
Punkt 4 - Formannskapets innstilling vedtatt med 21 stemmer mot 12 stemmer for Olsens 
forslag 
  
 
KST - 65/23 vedtak 

1. Skoletomta på Krabberødstrand selges ikke 
2. Det lages en avtale med Velforeningen om disponering av arealet til lekeplass. 
3. Velforeningen har ansvar for anlegg, drift og vedlikehold av lekeplassen. 
4. Det forventes en avklaring med velforeningen innen utgangen av 2. kvartal 2024. Hvis 

dette ikke er på plass, bes Kommunedirektøren komme tilbake med saken for å 
avklare videre prosess.  

 
1.  

 
Kommunedirektørens innstilling 

1. Skoletomta på Krabberødstrand selges ikke 

2. Det lages en avtale med Velforeningen om disponering av arealet til lekeplass. 

3. Velforeningen har ansvar for anlegg, drift og vedlikehold av lekeplassen. 

 
 

1.  
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66/23 Sluttrapport Bamble ungdomsskole - tilleggsrapport 
 
Kommunestyret  14.12.2023 
 
Behandling 
 
Karsten T Fiane (SP) fremmet følgende forslag: 

1. Sak 66/23 sendes tilbake til administrasjonen, slik at hele rapporten kan bli behandlet 
i Ungdomsråd og Rådet for personer med nedsatte funksjonsevne, før den tas opp 
igjen til ny ordinær prosess inn mot sluttbehandling i Kommunestyre. 

  
VOTERING 
Forslag fra Fiane - enstemmig vedtatt 
 
KST - 66/23 vedtak 

1. Sak 66/23 sendes tilbake til administrasjonen, slik at hele rapporten kan bli behandlet 
i Ungdomsråd og Rådet for personer med nedsatte funksjonsevne, før den tas opp 
igjen til ny ordinær prosess inn mot sluttbehandling i Kommunestyre 

      
 
Kommunedirektørens innstilling 

1. Sluttrapporten for prosjekt Bamble ungdomsskole med tilleggsrapport, tas til 
orientering. 

2. Resultater på mål og forventninger til den nye skolen med kultur- og idrettsanlegg, 
følges opp og rapporteres i kommunens ordinære styringssystem . 

3. Erfaringer og læringspunkter fra prosjektet skal vurderes ved planleggingen av nye 
investeringsprosjekt. 
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67/23 Vurdering av tilskuddsordningen for energieffektiviserende 
tiltak 
 
Kommunestyret  14.12.2023 
 
Behandling 
 
VOTERING 
Formannskapets innstilling enstemmig vedtatt 
 
KST - 67/23 vedtak 

1. Punkt nummer 13 i gjeldende kriterier for tilskudd til varige energieffektiviserende 
tiltak for næringslivet (jf. kommunestyresak 67/23) endres til: «Dersom det drives 
næringsvirksomhet fra bolighus på privat boligadresse gjelder ikke ordningen». 

2. Ordningen «Tilskudd til varige energieffektiviserende tiltak for næringslivet» avvikles 
31.12.2023. Midler det per 01.03.2024 ikke er gitt tilsagn om, tilbakeføres til 
kommunens driftsfond, herunder bevilgningen på 1 mill. kroner som ble avsatt til 
mulig strømstøtte til næringslivet høsten 2023 (jf. kommunestyresak 67/23). 

3. Ordningen «Tilskudd til miljø- og energieffektivisering i landbruket» avvikles 
01.03.2024. Midler det per 01.03.2024 ikke er gitt tilsagn om, tilbakeføres til 
kommunens driftsfond.  

 
1.  

 
Kommunedirektørens innstilling 

1. Punkt nummer 13 i gjeldende kriterier for tilskudd til varige energieffektiviserende 
tiltak for næringslivet (jf. kommunestyresak 67/23) endres til: «Dersom det drives 
næringsvirksomhet fra bolighus på privat boligadresse gjelder ikke ordningen». 

2. Ordningen «Tilskudd til varige energieffektiviserende tiltak for næringslivet» avvikles 
31.12.2023. Midler det per 31.12.2023 ikke er gitt tilsagn om, tilbakeføres til 
kommunens driftsfond, herunder bevilgningen på 1 mill. kroner som ble avsatt til 
mulig strømstøtte til næringslivet høsten 2023 (jf. kommunestyresak 67/23). 

3. Ordningen «Tilskudd til miljø- og energieffektivisering i landbruket» avvikles 
31.12.23. Midler det per 31.12.2023 ikke er gitt tilsagn om, tilbakeføres til 
kommunens driftsfond. 
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68/23 IUA Telemark, Skogbrannberedskapen i Telemark - endring 
av organisasjonsform 
 
Kommunestyret  14.12.2023 
 
Behandling 
 
VOTERING 
Kommunedirektørens innstilling enstemmig vedtatt 
 
KST - 68/23 vedtak 

1. IUA-Telemark og Skogbrannberedskapen i Telemark skal fra 1. januar 2024 
organiseres i et kommunalt oppgavefellesskap. 

2. Oppgavefellesskapets navn skal være «Kommunalt oppgavefellesskap for klima- og 
miljøberedskap i Telemark». 

3. Vedlagte avtale vedtas som samarbeidsavtale om kommunalt oppgavefellesskap for 
klima- og miljøberedskap i Telemark. 

4. Kommunene oppnevner en fast representant til oppgavefellesskapet og 2 
varamedlemmer. 

 
Kommunedirektørens innstilling 

Forslag til vedtak «Vedtaket må være likelydende i alle kommuner og kan ikke endres.» 

1. IUA-Telemark og Skogbrannberedskapen i Telemark skal fra 1. januar 2024 
organiseres i et kommunalt oppgavefellesskap. 

2. Oppgavefellesskapets navn skal være «Kommunalt oppgavefellesskap for klima- og 
miljøberedskap i Telemark». 

3. Vedlagte avtale vedtas som samarbeidsavtale om kommunalt oppgavefellesskap for 
klima- og miljøberedskap i Telemark. 

4. Kommunene oppnevner en fast representant til oppgavefellesskapet og 2 
varamedlemmer. 
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69/23 IKA Kongsberg: Ny selskapsavtale til politisk behandling 
 
Kommunestyret  14.12.2023 
 
Behandling 
 
VOTERING 
Kommunedirektørens innstilling enstemmig vedtatt 
 
KST - 69/23 vedtak 
Kommunestyret godkjenner selskapsavtale for interkommunalt arkiv for Buskerud, Vestfold 
og Telemark IKS (IKA Kongsberg) 2024. 
 
Kommunedirektørens innstilling 

Kommunestyret godkjenner selskapsavtale for interkommunalt arkiv for Buskerud, Vestfold 
og Telemark IKS (IKA Kongsberg) 2024. 
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70/23 Delegering av myndighet til Grenland brann og redning IKS 
etter brann- og eksplosjonslovgivningen 
 
Kommunestyret  14.12.2023 
 
Behandling 
 
VOTERING 
Kommunedirektørens innstilling enstemmig vedtatt 
 
KST - 70/23 vedtak 

1. Bamble kommunestyre delegerer sin myndighet etter brann- og 
eksplosjonsvernloven med tilhørende forskrifter til styret i Grenland brann og 
redning IKS, for videre delegering til brann- og redningssjefen.  

 
Kommunedirektørens innstilling 

1. Bamble kommunestyre delegerer sin myndighet etter brann- og 
eksplosjonsvernloven med tilhørende forskrifter til styret i Grenland brann og 
redning IKS, for videre delegering til brann- og redningssjefen.  
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71/23 Endring av Selskapsavtale for Gea Norvegica Geopark 
 
Kommunestyret  14.12.2023 
 
Behandling 
 
VOTERING 
Kommunedirektørens innstilling enstemmig vedtatt 
 
KST - 71/23 vedtak 
Kommunestyret godkjenner selskapsavtale for Gea Norvegica Geopark IKS. Revidert 
selskapsavtale gjelder fra 1. januar 2024 
 
Kommunedirektørens innstilling 

Kommunestyret godkjenner selskapsavtale for Gea Norvegica Geopark IKS. Revidert 
selskapsavtale gjelder fra 1. januar 2024 
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72/23 Høringssvar til Strømprisutvalgets rapport "Balansekunst" 
 
Kommunestyret  14.12.2023 
 
Behandling 
 
Ole Roger Dyrkorn (R) fremmet følgende forslag 

Høringssvar til Strømprisutvalgets rapport "Balansekunst"  
  

1.         Bamble kommune støtter ikke konklusjonen fra strømprisutvalget om    at et varig 
kraftoverskudd vil være det viktigste tiltaket for å sikre lave og konkurransedyktige      priser 
på kraft. Vi vil heller påpeke at konkurransedyktig pris kan oppnås ved å ta omsetting av 
krafta ut av salg på en strømbørs 
 2.         Bamble kommune foreslår følgende:  
a.         Økt satsing på oppgradering av vannkraftverkene, oppgradering og utbygging for å 
effektivisere strømnettet.  
b.         Økt og målretta satsing på lavterskel energieffektiviseringstiltak i husholdninger og 
jordbruket.  
c.         Økt støtte til energieffektiviseringstiltak i frivillig sektor.  
d.         Økt og målretta satsing på energieffektiviseringstiltak i offentlig og privat næringsliv. 
e.         Økt og målretta satsing på fjernvarme og nærvarme.  
f.          Satsing på fornybar kraftproduksjon i område med kraftunderskudd, effektutkopling, 
digitalisering og nye teknologier som kan bidra til effektiviserings av strømnettet.  
g.         Legg til rette for planlegging på kort sikt (fram mot 2030) og på  lang sikt (fram mot 
2050) for etablering av fornybar kraftproduksjon med nåværende og fremtidige 
energiformer.  
h.         Etableringer av fornybarproduksjon skal følge føre var prinsipp, på land og på hav. 
i.          Energiinnsparinga gjeld ikke bare innen elektrisitet. Nødvendige tiltak vil være storstilt 
satsing på oppgradering av eksisterende bygningsmasse, mer energieffektive nybygg, beste 
tilgjengelige oppvarmingsteknologi, redusert elektrisitetsbehov. Forutsetter statlig 
medfinansiering. 
j.          Reforhandle avtaler om utenlandskabler, med krav om begrensing av eksport   når 
vannstanden er under medianennivå. 
k.         Ikke bygge nye Danmarks kabler. Skagerrak I og IIs levetid går  snart ut. Økt kapasitet 
på denne forbindelsen vil kunne gi ytterligere prissmitte og høye, ustabile priser. 
l.          Vi støtter følgende forslag i rapporten(17.5.1.3)«Toprissystem for husholdninger – 
normalforbruk og dyrere luksusforbruk Et toprissystem for husholdninger er en variant der 
husholdningene får et visst volum, definert som et normalforbruk, til en politisk regulert pris. 
Forbruk over normalforbruk defineres som luksusforbruk, og må betales til spotpris.» 
  
Bård Hoksrud (FrP) fremmet følgende forslag: 
1. Bamble kommune støtter konklusjonen fra strømprisutvalget om at et varig 
kraftoverskudd vil være det viktigste tiltaket for å sikre lave og konkurransedyktige priser på 
kraft. 
 
2. Bamble kommune foreslår følgende for at vi skal kunne bidra til et varig kraftoverskudd i 
Norge: 
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a. Økt satsing på oppgradering og utbygging og for å effektivisere strømnettet. 
 
b. Økt og målretta satsing på lavterskel energieffektiviseringstiltak i husholdninger og 
jordbruket. 
 
c. Økt støtte til energieffektiviseringstiltak i frivillig sektor. 
 
d. Økt og målretta satsing på energieffektiviseringstiltak i offentlig og privat næringsliv. 
 
e. Økt og målretta satsing på fjernvarme og nærvarme. 
 
f. Satsing på fornybar kraftproduksjon i område med kraftunderskudd, effektutkopling, 
digitalisering og nye teknologier som kan bidra til effektiviserings av strømnettet. 
 
g. Legg til rette for planlegging på kort sikt (fram mot 2030) og på lang sikt (fram mot 2050) 
for etablering av fornybar kraftproduksjon med nåværende og fremtidige energiformer. 
 
3. Bamble kommune mener at kjernekraft i fremtiden vil være en del av løsningen for å møte 
behovene for kraft i fremtiden, og anbefaler derfor at dette arbeidet styrkes og intensiveres 
for å sikre nok kraft i fremtiden. 
 
4. Bamble kommune vil også peke p(SMR) såkalte små modulære reaktorer. Som er mindre 
enn konvensjonelle atomreaktorer, og som kan bygges på ett sted, for deretter å kunne 
settes i drift og drives i nærheten av områder med stort kraftbehov slik vi blant annet har 
hos industrien i Grenland . 
  
  
Line Markussen (V) fremmet følgende forslag: 
1.Bamble kommune støtter konklusjonen fra strømprisutvalget om at et varig 
kraftoverskudd vil være det viktigste tiltaket for å sikre lave og konkurransedyktige priser på 
kraft. Men vil også legge til at evne til å levere strøm på et høyere nivå jevnt vil være viktig å 
opprettholde. 
  
2. Bamble kommune foreslår derfor følgende for å bidra til et varig og jevnt kraftoverskudd:  
a). Økt satsing på oppgradering og utbygging For å effektivisere strømnettet. 
b. Økt og målretta satsing på lavterskel energieffektiviseringstiltak i husholdninger og 
jordbruket. 
c. Økt støtte til energieffektiviseringstiltak i frivillig sektor. 
d. Økt og målretta satsing på energieffektiviseringstiltak i offentlig og privat næringsliv. 
e. Økt og målretta satsing på fjernvarme og nærvarme. 
Utgår: f. Satsing på   kraftproduksjon i områder med kraftunderskudd, effektutkopling, 
digitalisering og nye teknologier som kan bidra til effektivisering av strømnettet. 
 Nytt forslag,  f.: «Legge til rette for planlegging på kort sikt (frem mot 2030) og på lang sikt 
(fram mot 2050) for etablering av miljøvennlige energikilder, inkludert solenergi, kjernekraft, 
jordvarme og biogass. 
g. Gjennomføre en mulighetsstudie som omfatter lokalisering, bygging og drift av et eller 
flere kjernekraftverk i Grenlandsregionen, for å produsere kortreist og stabil kraft for 
industrien og husstander.  
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Etter pause: 
Karsten T Fiane (SP) fremmet følgende omforente forslag etter gruppeledermøte: 

Høringssvar til Strømprisutvalgets rapport "Balansekunst"  
1. [Kommunedirektør] Bamble kommune støtter konklusjonen fra strømprisutvalget om 

at et varig kraftoverskudd vil være det viktigste tiltaket for å sikre lave og 
konkurransedyktige priser på kraft. 

                        eller 
[Venstre] Bamble kommune støtter konklusjonen fra strømprisutvalget om at et varig 
kraftoverskudd vil være det viktigste tiltaket for å sikre lave og konkurransedyktige priser på 
kraft. Men vil også legge til at evne til å levere strøm på et jevnt høyere nivå vil være viktig å 
opprettholde. 
            eller 
[Rødt] Bamble kommune støtter ikke konklusjonen fra strømprisutvalget om at et varig 
kraftoverskudd vil være det viktigste tiltaket for å sikre lave og konkurransedyktige priser på 
kraft. Vi vil heller påpeke at konkurransedyktig pris kan oppnås ved å ta omsetting av krafta 
ut av salg på en strømbørs. 
  
2.         Bamble kommune foreslår følgende:  
a) Økt satsing på oppgradering av vannkraftverkene og utbygging for å effektivisere 
strømnettet.  
b) Økt og målretta satsing på lavterskel energieffektiviseringstiltak i husholdninger og 
jordbruket.  
c) Økt støtte til energieffektiviseringstiltak i frivillig sektor.  
d) Økt og målretta satsing på energieffektiviseringstiltak i offentlig og privat næringsliv. 
e) Økt og målretta satsing på fjernvarme og nærvarme.  
f) Satsing på fornybar kraftproduksjon i område med kraftunderskudd, effektutkopling, 
digitalisering og nye teknologier som kan bidra til effektiviserings av strømnettet.  
g) [Kommunedirektør] Legg til rette for planlegging på kort sikt (fram mot 2030) og på lang 
sikt (fram mot 2050) for etablering av fornybar kraftproduksjon med nåværende og 
fremtidige energiformer  
        eller 
[Venstre] Legg til rette for planlegging på kort sikt (fram mot 2030) og på lang sikt (fram mot 
2050) for etablering av miljøvennlige energikilder, inkludert solenergi, kjernekraft, jordvarme 
og biogass. 
h) Etableringer av fornybarproduksjon skal følge føre-var-prinsipp, på land og på hav. 
i) Energiinnsparinga gjelder ikke bare innen elektrisitet. Nødvendige tiltak vil være storstilt 
satsing på oppgradering av eksisterende bygningsmasse, mer energieffektive nybygg, beste 
tilgjengelige oppvarmingsteknologi, redusert elektrisitetsbehov. Gjennomføring forutsetter 
statlig medfinansiering. 
j) Reforhandle avtaler om utenlandskabler, med krav om begrensing av eksport når 
vannstanden er under mediannivå. 
k) Ikke bygge nye Danmarks kabler. Skagerrak I og IIs levetid går snart ut. Økt kapasitet på 
denne forbindelsen vil kunne gi ytterligere prissmitte og høye, ustabile priser. 
l) Toprissystem for husholdninger – normalforbruk og dyrere luksusforbruk Et toprissystem 
for husholdninger er en variant der husholdningene får et visst volum, definert som et 
normalforbruk, til en politisk regulert pris. Forbruk over normalforbruk defineres som 
luksusforbruk, og må betales til spotpris. 
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3. Bamble kommune mener at kjernekraft i fremtiden vil være en del av løsningen for å møte 
behovene for kraft i fremtiden, og anbefaler derfor at dette arbeidet styrkes og intensiveres 
for å sikre nok kraft i fremtiden. 
 
4. Bamble kommune vil også peke på såkalte små modulære reaktorer (SMR), som er mindre 
enn konvensjonelle atomreaktorer, og som kan bygges på ett sted, for deretter å kunne 
settes i drift og drives i nærheten av områder med stort kraftbehov slik vi blant annet har 
hos industrien i Grenland . 
5. I tillegg ber Kommunestyre om å få en sak på gjennomføre av et mulighetsstudie som 
omfatter lokalisering, bygging og drift av et eller flere kjernekraftverk i Grenlandsregionen, 
for å produsere kortreist og stabil kraft for industrien og husstander. 
  
  
VOTERING 
  
Punkt 1 
Venstres forslag vedtatt mot 5 stemmer for Rødts forslag. Kommunedirektøren fikk ingen 
stemmer 
Punkt 2 
Underpunkt a) til f) - Kommunedirektørens innstilling enstemmig vedtatt 
Underpunkt g) - Kommunedirektørens innstilling vedtatt mot 16 stemmer for Venstres 
forslag 
Underpunkt h) - Omforent forslag falt mot 11 stemmer 
Underpunkt i) - Omforent forslag enstemmig vedtatt 
Underpunkt j) - Omforent forslag vedtatt mot 1 stemme 
Underpunkt k) - Omforent forslag vedtatt mot 6 stemmer 
Underpunkt l) - Omforent forslag falt mot 7 stemmer 
Punkt 3 
Omforent forslag vedtatt mot 2 stemmer 
Punkt 4 
Omforent forslag vedtatt mot 2 stemmer 
Punkt 5 
Omforent forslag vedtatt mot 5 stemmer 
 
KST - 72/23 vedtak 
1. Bamble kommune støtter konklusjonen fra strømprisutvalget om at et varig 
kraftoverskudd vil være det viktigste tiltaket for å sikre lave og konkurransedyktige priser på 
kraft. Men vil også legge til at evne til å levere strøm på et jevnt høyere nivå vil være viktig å 
opprettholde. 
  
2. Bamble kommune foreslår følgende for å bidra til et varig kraftoverskudd: 
a. Økt satsing på oppgradering og utbygging og for å effektivisere strømnettet. 
b. Økt og målretta satsing på lavterskel energieffektiviseringstiltak i husholdninger og 
jordbruket. 
c. Økt støtte til energieffektiviseringstiltak i frivillig sektor.  
d. Økt og målretta satsing på energieffektiviseringstiltak i offentlig og privat næringsliv. 
e. Økt og målretta satsing på fjernvarme og nærvarme.  
f.  Satsing på fornybar kraftproduksjon i område med kraftunderskudd, effektutkopling, 
digitalisering og nye teknologier som kan bidra til effektiviserings av strømnettet. 
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g. Legg til rette for planlegging på kort sikt (fram mot 2030) og på lang sikt (fram mot 2050) 
for etablering av fornybar kraftproduksjon med nåværende og fremtidige energiformer. 
h. Energiinnsparinga gjelder ikke bare innen elektrisitet. Nødvendige tiltak vil være storstilt 
satsing på oppgradering av eksisterende bygningsmasse, mer energieffektive nybygg, beste 
tilgjengelige oppvarmingsteknologi, redusert elektrisitetsbehov. Gjennomføring forutsetter 
statlig medfinansiering.  
i. Reforhandle avtaler om utenlandskabler, med krav om begrensing av eksport når 
vannstanden er under mediannivå.  
j. Ikke bygge nye Danmarks kabler. Skagerrak I og IIs levetid går snart ut. Økt kapasitet på 
denne forbindelsen vil kunne gi ytterligere prissmitte og høye, ustabile priser.  
  
3. Bamble kommune mener at kjernekraft i fremtiden vil være en del av løsningen for å møte 
behovene for kraft i fremtiden, og anbefaler derfor at dette arbeidet styrkes og intensiveres 
for å sikre nok kraft i fremtiden. 
 
4. Bamble kommune vil også peke på såkalte små modulære reaktorer (SMR), som er mindre 
enn konvensjonelle atomreaktorer, og som kan bygges på ett sted, for deretter å kunne 
settes i drift og drives i nærheten av områder med stort kraftbehov slik vi blant annet har 
hos industrien i Grenland. 
  
5. I tillegg ber Kommunestyre om å få en sak på gjennomføre av et mulighetsstudie som 
omfatter lokalisering, bygging og drift av et eller flere kjernekraftverk i Grenlandsregionen, 
for å produsere kortreist og stabil kraft for industrien og husstander.  
 
Kommunedirektørens innstilling 

1. Bamble kommune støtter konklusjonen fra strømprisutvalget om at et varig 
kraftoverskudd vil være det viktigste tiltaket for å sikre lave og konkurransedyktige priser på 
kraft. 

2. Bamble kommune foreslår følgende for å bidra til et varig kraftoverskudd: 

a. Økt satsing på oppgradering og utbygging og for å effektivisere strømnettet. 

b. Økt og målretta satsing på lavterskel energieffektiviseringstiltak i husholdninger og 
jordbruket. 

c. Økt støtte til energieffektiviseringstiltak i frivillig sektor.  

d. Økt og målretta satsing på energieffektiviseringstiltak i offentlig og privat næringsliv. 

e. Økt og målretta satsing på fjernvarme og nærvarme.  

f.  Satsing på fornybar kraftproduksjon i område med kraftunderskudd, effektutkopling, 
digitalisering og nye teknologier som kan bidra til effektiviserings av strømnettet. 

g. Legg til rette for planlegging på kort sikt (fram mot 2030) og på lang sikt (fram mot 2050) 
for etablering av fornybar kraftproduksjon med nåværende og fremtidige energiformer.  
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73/23 Søknad om fritak fra politiske verv - Anja Ehmke Jeremiassen 
 
Kommunestyret  14.12.2023 
 
Behandling 
 
Petter Jørgensen (FrP) fremmet følgende forslag: 
Karin Bleikelia (FrP) velges som settemedlem 
  
Monica Arntzen (FrP) fikk permisjon resten møtet.  
Saken behandlet med 32 representanter til stede 
  
VOTERING  
Ordførers innstilling enstemmig vedtatt 
Forslag fra Jørgensen enstemmig vedtatt 
 
KST - 73/23 vedtak 

1. Anja Ehmke Jeremiassen innvilges fritak fra sine politiske verv i perioden 21.11.2023-
21.05.2024 

2. Følgende velges som settemedlem i hovedutvalg for oppvekst: Karin Bleikelia 
(Fremskrittspartiet) 

3. I kommunestyret, hovedutvalg for samfunn og administrasjonsutvalget foretas 
ordinært opprykk på varalisten 

 
Ordførers innstilling 

1. Anja Ehmke Jeremiassen innvilges fritak fra sine politiske verv i perioden 21.11.2023-
21.05.2024 

2. Følgende velges som settemedlem i hovedutvalg for oppvekst: ___________ 

3. I kommunestyret, hovedutvalg for samfunn og administrasjonsutvalget foretas 
ordinært opprykk på varalisten 
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74/23 Valg av medlemmer til Styret for Frisk Bris Bamble KF 
 
Kommunestyret  14.12.2023 
 
Behandling 
 
Lars Inge Rønholt (H) fremmet følgende forslag på vegne av valgkomiteen:  
Som nytt fast styremedlem foreslås Hege Bråthen (Ap) 
Som vara for Hege Bråthen foreslås Karsten T. Fiane (Sp)  
  
VOTERING 
Ordførers forslag enstemmig vedtatt 
Forslag fra valgkomiteen enstemmig vedtatt 
  
 
KST - 74/23 vedtak 

 Kommunestyret støtter ønsket fra styret i Frisk Bris Bamble KF om utvidelse av styret 
med ytterligere en politisk representant.   

 Ordfører velges til leder at styret i Frisk Bris Bamble KF. 
 Varaordfører velges som ordførers personlige vararepresentant.  
 Fra opposisjonen velges Hege Braathen (AP) som fast styremedlem  
 Fra opposisjonen velges Karsten T. Fiane (SP) som personlig vara for opposisjonens 

styrerepresentant.  
 
Ordførers innstilling 

 Kommunestyret støtter ønsket fra styret i Frisk Bris Bamble KF om utvidelse av styret 
med ytterligere en politisk representant.   

 Ordfører velges til leder at styret i Frisk Bris Bamble KF. 

 Varaordfører velges som ordførers personlige vararepresentant.  

 Fra opposisjonen velges ……….. som fast styremedlem  

 Fra opposisjonen velges ……….. som personlig vara for opposisjonens 
styrerepresentant.  
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75/23 Bamble kommune - Søknad om håndhevingsmyndighet 
parkering 
 
Kommunestyret  14.12.2023 
 
Behandling 
 
Saken behandlet med 32 stemmeberettigede tilstede 
  
Bård Hoksrud, FrP fremmet følgende forslag: 
1. Bamble kommune søker ikke nå Vegdirektoratet om tildeling av myndighet til kommunal 
håndheving av stans- og parkeringsbestemmelsene i hele kommunen etter § 3 i forskrift om 
offentlig parkeringsgebyr 
  
Lars Inge Rønholt (H) fremmet følgende forslag: 
Nytt pkt. 2 
Kommunenes administrasjon kommer tilbake med sak til politisk behandling vedrørende 
håndheving av dette 
  
VOTERING 
Kommunedirektørens innstilling mot forslag fra Hoksrud -  Kommunedirektørens innstilling 
vedtatt med 22 stemmer mot 10 stemmer på Hoksruds forslag 
  
Kommunedirektørens innstilling mot forslag fra Rønholt - Rønholts forslag enstemmig 
vedtatt 
  
 
KST - 75/23 vedtak 

1. Bamble kommune søker Vegdirektoratet om tildeling av myndighet til kommunal 
håndheving av stans- og parkeringsbestemmelsene i hele kommunen etter § 3 i 
forskrift om offentlig parkeringsgebyr. 

2. Kommunenes administrasjon kommer tilbake med sak til politisk behandling 
vedrørende håndheving av dette    

  
 
 
 
Kommunedirektørens innstilling 

1. Bamble kommune søker Vegdirektoratet om tildeling av myndighet til kommunal 
håndheving av stans- og parkeringsbestemmelsene i hele kommunen etter § 3 i 
forskrift om offentlig parkeringsgebyr. 

2. Kommunedirektøren gis fullmakt til å organisere håndheving, enten lokalt i 
kommunen eller gjennom interkommunalt samarbeid i henhold til kommunelovens 
bestemmelser.    
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76/23 Justering av formål for gbnr. 27/101 innenfor gjeldende plan 
id 364 - kommuneplanens arealdel 
 
Kommunestyret  14.12.2023 
 
Behandling 
 
Saken behandlet med 32 stemmeberettigede tilstede 
  
Petter Jørgensen (FrP) fremmet følgende forslag: 
Saken utsettelses. 
  
VOTERING 
Utsettelsesforslaget fra Jørgensen vedtatt mot 7 stemmer 
 
KST - 76/23 vedtak 
Saken utsettes 
  
 
 
 
Kommunedirektørens innstilling 

1. Med hjemmel i §11-15 anbefales endring av formål fra ferdsel i sjø på gbnr.27/101 til 
boligformål i tråd med byggegrensen i sjø i tråd med rullering av arealdelen vedtatt 
15.12.2022.  

2. Kommuneplanens arealdel gjelder foran gammel reguleringsplan id 59. 

3. Kommuneplanens justering kunngjøres i henhold til plan og bygningslovens regler. 
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77/23 Opphevelse av forskrift 12.11.202 nr 2381 om folkevalgtes 
rett til godtgjøring 
 
Kommunestyret  14.12.2023 
 
Behandling 
 
Saken behandlet med 32 stemmeberettigede tilstede 
  
VOTERING 
Ordførers innstilling enstemmig vedtatt 
 
KST - 77/23 vedtak 
Forskrift 12.11.2020 nr. 2381 om folkevalgtes rett til godtgjøring, Bamble kommune, 
Vestfold og Telemark oppheves. 
 
Ordførers innstilling 

Forskrift 12.11.2020 nr. 2381 om folkevalgtes rett til godtgjøring, Bamble kommune, 
Vestfold og Telemark oppheves. 
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78/23 Søknad om fritak eiendomsskatt jmf eiendomsskattelova §7a 
 
Kommunestyret  14.12.2023 
 
Behandling 
 
Saken behandlet med 32 stemmeberettigede tilstede 
  
VOTERING 
Kommunedirektørens innstilling enstemmig vedtatt 
 
KST - 78/23 vedtak 
Det innvilges ikke fritak for eiendomsskatt jmf eiendomsskatteloven §7, ledd1. bokstav a for 
skatteåret 2023 for Stiftelsens Norsk Hydro Feriesteder sin eiendom med gbnr 35/3.  
Bakgrunnen for avslaget på fritakssøknaden er at Stiftelsen formål ikke oppfyller vilkåret i 
paragrafen om at Stiftelsen gagner kommunen, fylket eller staten.  
Vedtaket kan påklages etter eiendomsskatteloven § 20 til klagenemnda for 
eiendomsskattesaker innen 6- seks- uker etter melding om vedtaket er mottatt.  
  
  
 
 
 
Kommunedirektørens innstilling 

Det innvilges ikke fritak for eiendomsskatt jmf eiendomsskatteloven §7, ledd1. bokstav a for 
skatteåret 2023 for Stiftelsens Norsk Hydro Feriesteder sin eiendom med gbnr 35/3.  

Bakgrunnen for avslaget på fritakssøknaden er at Stiftelsen formål ikke oppfyller vilkåret i 
paragrafen om at Stiftelsen gagner kommunen, fylket eller staten.  

Vedtaket kan påklages etter eiendomsskatteloven § 20 til klagenemnda for 
eiendomsskattesaker innen 6- seks- uker etter melding om vedtaket er mottatt.  
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79/23 Prioritering av spillemidler 2024 og rullering av handlingsplan 
for idrettsanlegg 2024-2026 
 
Kommunestyret  14.12.2023 
 
Behandling 
 
Saken behandlet med 32 stemmeberettigede tilstede 
  
VOTERING 
Innstilling fra hovedutvalg for oppvekst enstemmig vedtatt 
 
KST - 79/23 vedtak 

1. Rullering av handlingsplan og forslag til prioritering av spillemidler for 2024 vedtas. 
2. Før oversendelse til fylkeskommunen gis kommunedirektøren fullmakt til å: 

a. ikke sende søknader som ikke er fullfinansiert eller mangler dokumentasjon 
b. legge inn nye søknader som kommer inn før oversendelsesfristen til fylket 

utløper, og som er fullfinansiert og tilstrekkelig dokumentert.  
 
 
Kommunedirektørens innstilling 

1. Rullering av handlingsplan og forslag til prioritering av spillemidler for 2024 vedtas. 

2. Før oversendelse til fylkeskommunen gis kommunedirektøren fullmakt til å: 

a. ikke sende søknader som ikke er fullfinansiert eller mangler dokumentasjon 

b. legge inn nye søknader som kommer inn før oversendelsesfristen til fylket 
utløper, og som er fullfinansiert og tilstrekkelig dokumentert.  

 
Vedtak som innstilling fra Hovedutvalg for Oppvekst, 22.11.2023 - 01/23 
  

1. Rullering av handlingsplan og forslag til prioritering av spillemidler for 2024 vedtas. 
2. Før oversendelse til fylkeskommunen gis kommunedirektøren fullmakt til å: 

a. ikke sende søknader som ikke er fullfinansiert eller mangler dokumentasjon 
b. legge inn nye søknader som kommer inn før oversendelsesfristen til fylket 

utløper, og som er fullfinansiert og tilstrekkelig dokumentert.  
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02/23 Interpellasjon til Ordfører  
 
Kommunestyret  14.12.2023 
 
Behandling 
 
 
KST - 02/23 vedtak 
Svar på interpellasjon 2/23 
Kommunestyret 14.12.2023 
  
Interpellasjon fra Bamble Arbeiderparti v/Tom Rune Olsen 
  
Effektiv, tillitsbasert og god kommunikasjon mellom politikere og kommuneadministrasjon 
er avgjørende for et velfungerende lokalsamfunn. Derfor har Bamble kommune dyrket en 
åpen kommunikasjon mellom politikere og administrasjon, som fremmer ansvarlighet og 
tillit i samfunnet.  
Samarbeid, god kommunikasjon, og flat ledelsesstruktur har lenge vær malen for utviklingen 
av Bamble kommune. Politikere, administrasjon, ansatte og innbyggere kommuniserer godt 
med hverandre, og lever i et symbiotisk forhold, der det er store kontaktflater, og lav terskel 
for tosidig kommunikasjon.  
  
I skyggen av denne suksessfaktoren, har det oppstått et negativt rykte, som innebærer at 
kommuneadministrasjonen, herunder kommunallederne har blitt fratatt muligheten til å 
kommunisere direkte med politikerne ang saker som angår kommunen. Et slikt rykte er 
ødeleggende for Bamble kommune som organisasjon, og har forhåpentligvis ingen rot i 
virkeligheten, men er av en slik karakter at det er å anse som en nødvendighet å forespørre 
ordføreren om følgende:  
  

1. Er det utstedt en ordre om at kommunale ledere og andre ansatte ikke skal kunne ha 
direkte kontakt med kommunens politikkere i saker som angår kommunen, herunder 
budsjettarbeid ol.?  

2. Hvis så har skjedd, hva tenker ordfører å foreta seg for å opprette nødvendig 
tillitsbasert kommunikasjonslinje mellom aktørene i kommunen, og vil ordfører ta 
initiativ til å avvikle en slik praksis?  

  
Ordførers svar 
Ordfører kan avkrefte at det har gått ut en ordre om at kommunale ledere og medarbeidere 
ikke skal kunne ha direkte kontakt med kommunens folkevalgte i saker som angår 
kommunen, herunder budsjettarbeidet. 
Alle ledere og medarbeidere i Bamble kommune har ytringsfrihet, men kommunens ledere 
har også et felles ansvar for å sikre at kommunen kan ivareta sitt samfunnsoppdrag på best 
mulig måte. Dette innebærer å sikre helhet og samhandling, herunder lojalitet til 
overordnede beslutninger og folkevalgte vedtak.  
Ordfører støtter interpellanten i at god kommunikasjon mellom folkevalgt nivå og 
administrasjonen er viktig for et velfungerende lokalsamfunn, og ordfører opplever at 
administrasjonen også er opptatt av dette. 
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Alle folkevalgte har anledning til å stille spørsmål til administrasjonen. Det er imidlertid 
nødvendig å ha enkelte rammer for hvordan samspillet skal foregå. Interpellanten viser i sitt 
spørsmål blant annet til det pågående budsjettarbeidet. Her har kommunens praksis de 
senere årene vært å benytte Framsikt til å håndtere spørsmål og avklaringer knyttet til 
kommunedirektørens budsjettforslag. Dette har fungert godt, og sikrer at alle spørsmål blir 
besvart, at informasjonen er kvalitetssikret, samt at alle politiske partier til enhver tid har 
samme informasjon tilgjengelig. 
I øvrige saker og henvendelser har det vært praksis for at vi som folkevalgte i all hovedsak 
retter våre spørsmål til administrasjonen gjennom kommunedirektør og/eller 
kommunalsjefer. Ordfører opplever at denne praksisen bidrar til ryddighet i 
kommunikasjonen mellom administrativt og folkevalgt nivå. For øvrig har vi også en 
møtestruktur som legger godt til rette for dialog og samspill med administrasjonen, og alle 
utvalg har en eventuelt-post på dagsorden som kan benyttes til å stille spørsmål og rette 
andre henvendelser til administrasjonen. 
Ordfører er ellers ikke kjent med ryktet det vises til i interpellasjonen, og ønsker at 
interpellanten redegjør nærmere for dette, før det eventuelt tas ytterligere initiativ i sakens 
anledning. Ordfører inviterer derfor interpellanten til dialog og et avklarende møte om 
saken. 
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02/23 Eventuelt 
 
Kommunestyret  14.12.2023 
 
Behandling 
 
 
KST - 02/23 vedtak 
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